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Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 25 april 2022 

Tid Klockan 17:00-21.55 

Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Charlotte Björkman (HP) och Jan Hermansson (-). 

Utses att justera Niklas Bougt (V) och Tomas Selin (C) 

Justeringens tid Måndag den 2 maj 2022 Paragrafer 1-23

Underskrifter 

Fredrik Zethraeus 
Sekreterare 

Erik Ottoson (M)      Erling Karlsson (S) 
Ordförande §§ 1-8, § 9 punkterna 1-8,10-11 

och 14 samt §§ 11-23 

Justerar med egenhändig 

namnteckning 

Gunilla Helmersson (M) 
Ordförande § 9 punkten 13 

Ordförande § 9 punkterna 9 och 12 samt § 10 

Niklas Bougt (V) Tomas Selin (C) 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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Utdelning av Miljöpriset 2021 

 

Christian Ottosson (C), ordförande klimat- och stadsmiljönämnden, delar ut Miljöpriset 2021 

till ordförande Hans Samland och Tom Jakobsson från Huddingeortens biodlarförening.

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 25 april 2022 

Protokollet har justerats den  2 maj 2022 

Anslaget sattes upp den 3 maj 2022 

Anslaget tas ner den 26 maj 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  25 maj 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 SPALT I 25 april 2022 

30 ledamöter    

  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

1. Sara Heelge Vikmång (S)         

2.  Daniel Dronjak (M)         

3.  Arnold Boström (SD)         

4.  Rasmus Lenefors (S)         

5.  Christina Eklund (M) Samtliga Diana Molinsky (M)       

6.  Nujin Alacabek (V)         

7.  Malin Danielsson (L)         

8.  Eeva Laine (S)         

9.  Jelena Drenjanin (M), lämnar klockan 20.40 §§ 14-23 Hans Wallenborg (M) §§ 14-23       

10.  Christian Ottosson (C)         

11.  Anders Lönroth (MP)         

12.  Ingalill Söderberg (DP)         

13.  Mats Arkhem (SD)         

14.  Göran Hallberg (S)         

15.  Erik Ottoson (M)         

16.  Gorges Barkho (KD)         

17.  Niklas Bougt (V)         

18.  Marie Fors (S)         

19.  Eva Carlsson-Paulsén (M)         

20.  Lars Björkman (HP)         

21.  Pran Malhotra (S)         

22.  Martin Nigals (SD)         

23.  Love Bergström (M)         

24.  Bo Källström (L)         

25.  Shewen Nysmed (S)         

26.  Karin Adolfsson (C)         

27.  Gunilla Helmerson (M)         

28.  Carina Sundström (MP)         

29.  Sonia Benavente (V)         

30.  Aza Cheragwandi (S)         

Summa spalt I   

 
 
 
 
 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  4 (45) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
SPALT II 25 april 2022 

31 ledamöter 

 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

31. Leif Dyrvall (DP)         

32.  3Annika Boström (SD)         

33.  Peter Höög (M)         

34.  Ann-Marie Högberg (S) Samtliga Sara Holmgren (S)       

35.  Jennifer Lind (M) Samtliga Cecilia Sundberg (M)       

36.  Claes Thim (S) Samtliga Anders Ferbe (S)       

37.   Karl Henriksson (KD)          

38.  Sofia Knutz (L) Samtliga Tove Madsen (L)       

39.  Sven Pernils (SD) Samtliga Rolf Johansson (SD)       

40.  Patrik Rahm (M)         

41.  Olov Hamilton (V)         

42.  Anneli Sjöberg (S)         

43.  Claes-Johan Bonde (M)         

44.  Henrik Juhlin (C)         

45.  Yossi Sigal (S)         

46.  Anders Abel (MP), lämnar klockan 21.38 §§ 18-23 Louise Rollins (MP) §§ 18-23       

47.  Kennet Bergh (M)         

48.  Malena Karanovic (SD)         

49.  Kamile Ünver (S) Samtliga Marzieh Amiri (S)       

50.  Patrik Willingstam (DP) Samtliga Marcus Jillehed (DP)       

51.  Britt Björneke (V) Samtliga Konrad Hyltén (V)       

52.  Mats Österholm (M)         

53.  Erling Karlsson (S)         

54.  Robert Andersson (HP)         

55.  Chris Smith (L)          

56.  Björn Karlsson (M)         

57.  Margareta Vikgren (S)         

58.  Gerhard Miksche (SD) Samtliga Cecilia Chavarria (SD)       

59.  Linda von Fircks (M) Samtliga Hampus Holmgren (M)       

60.  Fredrik Fjällström (S)         

61. Tomas Selin (C)         

Summa spalt II   

SUMMA hela fullm.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 1   

    

    

 

 

 

Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet: 

1. Annika Boström (SD) är ny ledamot i kommunfullmäktige sedan 5 april 2022. 

2. Malena Karanovic (SD) är ny ledamot i kommunfullmäktige sedan 5 april 2022. 

3. Cecilia Chavarria (SD) är ny ersättare i kommunfullmäktige sedan 5 april 2022. 

4. Roger Urbanski (SD) är ny ersättare i kommunfullmäktige sedan 5 april 2022.  

 

Sammanfattning 

Ordföranden anmäler protokoll från Länsstyrelsen i Stockholm med följande innehåll: 

Annika Boström (SD) utses till ny ledamot i kommunfullmäktige från 5 april 2022 till 

och med 14 oktober 2022 efter Ann Clewett (SD). 

Malena Karanovic (SD) utses till ny ledamot i kommunfullmäktige från 5 april 2022 

till och med 14 oktober 2022 efter John Clewett (SD). 

Cecilia Chavarria (SD) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från 5 april 2022 

till och med 14 oktober 2022 efter Annika Boström (SD). 

Roger Urbanski (SD) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från 5 april 2022 till 

och med 14 oktober 2022 efter Malena Karanovic (SD). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det inte finns några inlämnade frågor.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde har det inte inlämnats några frågor.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 3   

    

    

 

 

 

Svar på nya frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar att några nya frågor inte har inkommit till dagens 

sammanträde.  

 

Sammanfattning 

Några nya frågor har inte inkommit till dagens sammanträde.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 4   

    

    

 

 

 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen från Sara Heelge Vikmång (S) får ställas.  

 

Sammanfattning 

Inför dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit en ny 

interpellation: 

 

* Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till till grundskolenämndens 

ordförande Jelena Drenjanin (M) om ungas psykiska ohälsa. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 5   

    
Diarienummer KS-2022/1048.110    

 

 

 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till 
grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) om 
ungas psykiska ohälsa  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om ungas psykiska ohälsa anses besvarad. 

 

Sammanfattning 

Som svar på interpellationen från Sara Heelge Vikmång (S) hänvisar Jelena 

Drenjanin (M) till sitt utskickade svar som biläggs protokollet.  

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter svaret getts yttrar sig Jelena Drenjanin (M), Sara Heelge Vikmång (S), Karl 

Henriksson (KD), Bo Källström (L), Tomas Selin (C), Nujin Alacabek (V), Henrik 

Juhlin (C) och Anders Lönroth (MP). 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen om ungas psykiska 

ohälsa anses besvarad och finner att så är fallet.  

 

 

 

  



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  10 (45) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 6   

    
Diarienummer KS-2022/513.118    

 

 

 

Information från kommunrevisionen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Informationen från Eva-Li Prades Eriksson, ordförande revisorsgrupp 1, anses 

avlämnad. 

2. Informationen från Klas Hamrin, revisorsgrupp 2, anses avlämnad. 

3. Kommunfullmäktige har tagit del av informationen i form av granskningsrapporter 

från kommunrevisionen  

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger följande information från 

kommunrevisionen: 

Informationen från Eva-Li Prades Eriksson, ordförande revisorsgrupp 1, anses 

avlämnad. 

Informationen från Klas Hamrin, revisorsgrupp 2, anses avlämnad. 

 

Kommunfullmäktige har tagit del av informationen från kommunrevisionen: 

* Granskningsrapport för år 2021, Huddinge Samhällsfastigheter AB. 

* Granskningsrapport för år 2021, EGUH 2 Fastigheter Holding AB 

* Revisionsskrivelse till SRV återvinning AB - Granskning av bolaget styrning och 

uppföljning av miljö- och klimatarbetet. 

* Granskningsrapport för år 2021, SRV återvinning AB. 

* Granskningsrapport för år 2021, Söderenergi AB. 

* Revisionsrapport 2021/1 - Söderenergi AB - Granskning av bolagets 

hållbarhetsarbete. 

* Revisionsrapport 2021/2 - Söderenergi AB - Granskning av upphandlings- och 

inköpsprocessen. 

* Missiv - Granskning av kommunens förmåga att genomföra beslutade 

investeringar, revisorsgrupp 2.  

* Revisionsrapport - Uppföljning av revisionsrapporter 2019. 

* Revisionsrapport - Granskning av styrning och uppföljning av tillsynsarbetet inom 

miljö- och hälsoskydd.  

* Missiv - Granskning av ändamålsenlighet i kommunens målformuleringar, 

revisorsgrupp 2.  

* Missiv avseende granskningsrapport - Kommunens arbete med införande av 

parkeringsprogram KS 2014/1646.353 samt arbete med andra av KF beslutade 

målsättningar avseende parkering. Revisorsgrupp 2.  

* Missiv avseende granskningsrapport - Kommunens arbete med digitalisering inom 

äldreomsorgen. Revisorsgrupp 2.  
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* Missiv avseende granskningsrapport - Kommunens årsredovisning för 2021 med 

tillhörande bilagor. Revisorsgrupp 2.  

* Redogörelse för 2021 års revisionsverksamhet.  

* Revisionsberättelse för år 2021.  

* Redogörelse för 2021 års revisionsverksamhet. 

* Revisionsberättelse för år 2021. Revisorsgrupp 2. 

* Revisionsrapport - Granskning av årsredovisningen.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 7   

    
Diarienummer KS-2021/1564.915    

 

 

 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av socialnämndens rapport.  

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger följande rapport: 

 

* Socialnämndens rapport av beslut som inte verkställts inom tre månader fjärde 

kvartalet 2021. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Niklas Bougt (V). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2021/2729.181    

 

 

 

Årsredovisning 2021 för Huddinge kommun  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Årsredovisning 2021 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 mars 2022 godkänns. 

2. Av 2021 års resultat avsätts 30,6 mnkr till kommunens resultatutjämningsreserv. 

3. Över- och underskott i nämndernas driftbudget 2021 överförs enligt tabell 2 i 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 mars 2022 och 

redovisas under eget kapital. 

4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna år 2021 med 

motsvarande tillägg till investeringsbudgeten för 2022, godkänns enligt tabell 3 i 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 mars 2022. 

 

Sammanfattning 

Resultatet för den kommunala koncernen uppgår till 705 mnkr. Det är 131 mnkr 

högre jämfört med föregående år. 

Resultatet enligt kommunens ekonomiska mål (årets resultat exklusive exploaterings- 

och realisationsvinster) är positivt (402 mnkr) och överskrider det budgeterade 

resultatet med 274 mnkr. Med exploateringsresultat och realisationsvinst på 137 mnkr 

inräknat är kommunens resultat 540 mnkr. Av 2021 års resultat föreslås en avsättning 

till kommunens resultatutjämningsreserv med 30,6 mnkr. Den ackumulerade 

avsättningen till resultatutjämningsreserven skulle därmed uppgå till 674 mnkr. 

En samlad bedömning av fastställda finansiella mål och verksamhetsmål är att 

måluppfyllelsen anses vara god och att kommunen och koncernen uppfyller 

kriterierna för god ekonomisk hushållning. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår en resultatöverföring för nämnderna med 8 

mnkr. Nämndernas balanserade resultat till och med 2021 blir då plus 162,3 mnkr. 

Kommunstyrelsens förvaltning förslår att 77,2 mnkr av 2021 års investeringsmedel 

överförs till 2022. 

Nämndernas arbete med att jämföra verksamheternas effektivitet med andra 

kommuner har utvecklats under året och lett till att åtgärder vidtagits eller planeras att 

vidtas. För att effektiviseringarna ska bli långsiktigt hållbara, behöver nämnderna 

fortsätta med att utveckla analyserna av orsakerna till de avvikelser som konstaterats, 

det vill säga svara på vad som orsakar skillnader i kostnadsnivåer och i 

verksamhetsresultat. Beskrivningar av sambanden mellan resurser, prestationer och 

resultat behöver då tydliggöras i planeringen och uppföljningen. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Christian Ottosson 

(C), Ingalill Söderberg (DP), Karl Henriksson (KD), Lars Björkman (HP), Bo 

Källström (L), Tomas Selin (C), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Carina 

Sundström (MP), Chris Smith (L) och Rasmus Lenefors (S). 

 

Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C), Ingalill Söderberg (DP), Karl 

Henriksson (KD), Lars Björkman (HP), Bo Källström (L), Tomas Selin (C), Chris 

Smith (L) och Jelena Drenjanin (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 

beslut.  

 

Nujin Alacabek (V) yrkar på följande ändring i beslutsmening ett innebärande: 

1. Årsredovisningen 2021 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 16 mars 2022 godkänns med 

ändringar i enlighet med förslagspunkt 5. 

2. Av 2021 års resultat avsätts 30,6 mnkr till kommunens resultatutjämningsreserv.  

3. Över- och underskott för nämndernas driftsbudget 2021 överförs enligt tabell 2 i 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 16 mars  

2022 och redovisas under eget kapital. 

4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna 2021 med 

motsvarande tillägg till investeringsbudgeten 2022, godkänns enligt tabell 3 i 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 mars 2022. 

5. Följande måluppfyllelser ändras. 

• För målområdet God ekonomi och effektiv verksamhet – ekonomisk hållbarhet 

ändras måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt. För delmålet  

Skattemedel används effektivt ändras måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt. För 

delmålet Huddinge kommun är en attraktiv arbetsgivare ändras måluppfyllelsen till Ej 

uppfyllt. 

• För målområdet En kommun där människor trivs och växer – social hållbarhet 

ändras måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt. För delmålet Lyckad skolgång och tidiga 

insatser lägger grunden för framtiden ändras måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt. För 

delmålet Huddinges verksamheter präglas av kvalitet och valfrihet ändras 

måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt.  

• För målområdet Naturkommun som tar klimatansvar – ekologisk hållbarhet ändras 

måluppfyllelsen till Ej uppfyllt. För delmålet Minska klimatpåverkan ändras 

måluppfyllelsen till Ej uppfyllt. För  

delmålet Utveckla den cirkulära ekonomin ändras måluppfyllelsen till Ej uppfyllt. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) 

yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 

förslag.  

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  15 (45) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Protokollsanteckningar 

Sara Heelge Vikmång (S) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 9   

    
Diarienummer KS-2022/1014.912    

 

 

 

Revisionsberättelser budgetåret 2021 prövning av 
ansvarsfrihet enligt 5 kap. 24 § kommunallagen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunstyrelsen samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021. 

2. Förskolenämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021. 

3. Grundskolenämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021. 

4. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 

5. Klimat- och stadsmiljönämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 

6. Bygglovs- och tillsynsnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 

7. Kultur- och fritidsnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet 

för verksamhetsåret 2021. 

8. Vård- och omsorgsnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 

9. Socialnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021. 

10. Södertörns överförmyndarnämnd samt de enskilda förtroendevalda beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 

11. Valnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021. 

12. Kommittén för arvodes- och partifrågor samt de enskilda förtroendevalda beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 

13. Valberedningen samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021. 

14. Notera till protokollet att ledamöter och tjänstgörande ersättare i de delar de själva 

berörs eller av annat skäl är jävig inte har deltagit i beslut om ansvarsfrihet samt att 

under punkterna 2-13 har inte ersättare för dessa kallats in och platsen på respektive 
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punkt då hållits vakant. Under punkten 1 har ersättare för jäviga ledamöter kallats in 

enligt till protokollet bilagd sammanställning. 

 

Sammanfattning 

Två revisionsberättelser för 2021 har lämnats in till fullmäktige i Huddinge kommun. 

Revisionsgrupp 1 har i sin gemensamma revisionsberättelse för 2021 tillstyrkt att 

fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och beredningar samt 

enskilda ledamöter i dessa organ. 

Revisorn i revisionsgrupp 2 har uttalat att ej tillstyrka att fullmäktige beviljar 

ansvarsfrihet för styrelsen. Det som anförs är bland annat brister i måluppfyllelse och 

ekonomisk hushållning, diskrepanser mellan kommunens bedömningar och 

sakkunniga biträdets bedömningar, felaktigheter i räkenskaperna, brister i följsamhet 

gentemot lagar och reglementen. 

Kommunstyrelsen har lämnat förklaring avseende revisors uttalande som framställts i 

revisionsberättelse för 2021 (bilaga 16). Ärendet behandlas av kommunstyrelsen den 

25 april. 

Med beaktande av inlämnade revisionsberättelser och förklaring från 

kommunstyrelsen bedömer kommunfullmäktiges presidium att de brister som 

framförs av revisorn i revisionsgrupp 2 inte är av sådan väsentlig art att de föranleder 

att styrelsen inte ska beviljas ansvarsfrihet. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår att kommunstyrelsen, nämnderna inklusive 

Södertörns överförmyndarnämnd och fullmäktigeberedningarna samt de enskilda 

förtroendevalda i dessa organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 

 

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i de delar de själva berörs eller av annat skäl är 

jävig har inte deltagit i beslut om ansvarsfrihet samt att under punkterna 2-13 har inte 

ersättare för dessa kallats in och platsen på respektive punkt då hållits vakant. Under 

punkten 1, kommunstyrelsens revisionsberättelse, har ersättare för jäviga ledamöter 

kallats in enligt till protokollet bilagd sammanställning. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Erik Ottoson (M) yttrar sig i ärende ett avseende revisionsberättelsen 2021 för 

kommunstyrelsen. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

1. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget från 

revisonsgrupp 1 och fullmäktiges presidium innebärande att bevilja 

kommunstyrelsens ansvarsfrihet för år 2021 eller i enlighet med revisionsgrupp 2 

förslag att inte bevilja kommunstyrelsen ansvarsfrihet för år 2021 och finner att 

kommunfullmäktiges samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare beslutar att 

kommunstyrelsen samt de samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021.  

2. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Förskolenämnden samt de 

enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021 och finner 

att så är fallet.  

3. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Grundskolenämnden samt 

de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021 och 
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finner att så är fallet.  

4. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021 och finner att så är fallet.  

5. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Klimat- och 

stadsmiljönämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021 och finner att så är fallet.  

6. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Bygglovs- och 

tillsynsnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021. 

7. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Kultur- och 

fritidsnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021 och finner att så är fallet.  

8. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Vård- och 

omsorgsnämnden samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021 och finner att så är fallet.  

9. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Socialnämnden samt de 

enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021 och finner 

att så är fallet.  

10. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Södertörns 

överförmyndarnämnd samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021 och finner att så är fallet.  

11. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Valnämnden samt de 

enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021 och finner 

att så är fallet.  

12. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Kommittén för arvodes- 

och partifrågor samt de enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 2021 och finner att så är fallet.  

13. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Valberedningen samt de 

enskilda förtroendevalda beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021 och finner 

att så är fallet.  

14. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan notera till protokollet att 

ledamöter och tjänstgörande ersättare i de delar de själva berörs eller av annat skäl är 

jävig inte har deltagit i beslut om ansvarsfrihet samt att under punkterna 2-13 har inte 

ersättare för dessa kallats in och platsen på respektive punkt då hållits vakant. Under 

punkten 1 har ersättare för jäviga ledamöter kallats in enligt till protokollet bilagd 

sammanställning och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunens nämnder 

Södertörns överförmyndarnämnd 

Fullmäktigeberedningar 

Kommunrevisionen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 10   

    
Diarienummer KS-2022/833.912    

 

 

 

Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
avseende verksamhetsåret 2021 - Prövning av ansvarsfrihet  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda 

förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. 

 

Sammanfattning 

I revisionsberättelse daterad den 21 mars 2022 tillstyrker revisorerna att 

förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda i Södertörns 

brandförsvarsförbund beviljas ansvarsfrihet. Årsredovisningen bedöms vara upprättad 

i enlighet med lag om kommunal bokföring och redovisning och god 

redovisningssed. Enligt revisorerna visar granskningen vidare att resultatet uppfyller 

balanskravet samt är förenligt med fastställda finansiella och verksamhetsmässiga 

mål för god ekonomisk hushållning. 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår att förbundsdirektionen för Södertörns 

brandförsvarsförbund och de enskilda förtroendevalda i direktionen beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021. Som motivering för beslutet åberopas 

innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet anmäler Erik Ottoson (M), Kennet Bergh (M), Shewen Nysmed (S) och 

Anneli Sjöberg (S) jäv och deltar inte i beslutet.  

 

Erling Karlsson (S), 2:e vice ordförande, tar över som ordförande under detta ärende.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med förvaltningens 

förslag innebärande att Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och 

de enskilda förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 

2021 och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

1. Södertörns brandförsvarsförbund 

2. Botkyrka kommun 

3. Ekerö kommun 

4. Haninge kommun 

5. Nacka kommun 

6. Nykvarns kommun 
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7. Nynäshamns kommun 

8. Salems kommun 

9. Södertälje kommun 

10. Tyresö kommun 
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Diarienummer KS-2022/439.182    

 

 

 

Budgetjustering – generella statsbidrag  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Vård- och omsorgsnämndens driftbudget 2022 justeras med en utökning med 6 663 

tkr för prestationsbaserat statsbidrag till kommuner i syfte att utöka bemanningen av 

sjuksköterskor på särskilda boenden. Tillskottet finansieras med utökat statsbidrag till 

Huddinge kommun. 

2. Grundskolenämndens driftbudget utökas med 10 057 tkr och gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämndens driftbudget utökas med 8 023 tkr för att erbjuda elever den 

utbildning de inte har kunnat tillgodogöra sig under pandemin. Tillskottet finansieras 

med utökat statsbidrag till Huddinge kommun. 

3. Budgetjusteringar till följd av slutligt tilldelade statsbidrag hanteras av 

kommunstyrelsen som teknisk justering. 

 

Sammanfattning 

I syfte att få en rättvisande redovisning, enligt redovisningsstandard för kommuner, 

ska vissa statsbidrag klassificeras och redovisas som generella statsbidrag. Kostnader 

för de åtgärder som beslutas att genomföras redovisas däremot under verksamhetens 

kostnader. Aktuella nämnder får en utökad budgetram för de kostnader som följer av 

statsbidraget. Då det bedöms osäkert om kommunen uppfyller kraven för att erhålla 

bidraget avseende minskad andel timanställda inom vård och omsorg om äldre 

hänskjuts eventuellt beslut om budgetjustering till delårsrapporten per mars 2022. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Niklas Bougt (V) och Karl Henriksson (KD).  

 

Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Niklas Bougt (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Beslutet ska skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden 

Grundskolenämnden 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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Miljöprogram för Huddinge kommun 2022–2025 och 
Miljöpolicy  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Miljöprogram för Huddinge kommun 2022–2025, bilaga 2 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 februari 2022, antas. 

2. Miljöpolicy för Huddinge kommun, bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 23 februari 2022, antas. 

 

Sammanfattning 

Klimat- och stadsmiljönämnden har hemställt till kommunfullmäktige om att 

Miljöprogram 2022–2025 samt Miljöpolicy för Huddinge kommun ska antas. 

Arbetet med ett nytt miljöprogram och en ny miljöpolicy har bedrivits som ett 

koncernövergripande projekt och letts av miljö- och bygglovsförvaltningen. En 

gedigen förankringsprocess har genomförts med bland annat både internt och externt 

remissförfarande och olika arbetsgrupper och möten med förtroendevalda. 

Huvudsyftet med programmet är att peka ut riktningen för kommunens miljöarbete 

och inkludera mål som bidrar till att uppfylla de globala miljömålen i Agenda 2030 

och de nationella miljömålen. 

Miljöprogrammet innehåller sex för kommunen prioriterade temaområden:  

1. Klimat och energi 

2. Hållbart byggande  

3. Vatten 

4. Biologisk mångfald och friluftsliv 

5. Gifter i miljön  

6. Informera och engagera 

Miljöprogrammet ska följas upp årligen. Uppföljningen redovisas i Miljöbarometern 

och i ett Miljöbokslut. Miljöbokslutet innehåller utöver uppföljning av indikatorerna 

även analyser av delmålen och ger en helhetsbild av kommunens miljöarbete. 

Förslaget till Miljöpolicy innehåller tolv övergripande punkter som beskriver vad 

kommunen behöver ta hänsyn till i sitt arbete för en långsiktig ekologisk 

hållbarutveckling och bygger på vetenskapliga grunder baserat på de fyra 

hållbarhetsprinciperna. Policyn är inte tidsbunden utan föreslås gälla tills vidare. 

Miljöprogrammets mål och miljöpolicyns punkter bedöms ligga i linje med de 

globala målen i Agenda 2030 och de nationella miljömålen, vilka är viktiga inte bara 

för den ekologiska hållbarheten utan också för den sociala. Barnperspektivet beaktas 

då det är de unga och kommande generationer som har mest att vinna på ett 

strukturerat miljöarbete. 
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Kommunstyrelsens förvaltningen föreslår att klimat- och stadsmiljönämndens 

hemställan bifalls och att förslag till Miljöprogram för Huddinge kommun 2022–2025 

respektive Miljöpolicy för Huddinge kommun antas. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Björn Karlsson (M), Aza Cheragwandi 

(S), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP) och Anders Abel (MP). 

 

Christian Ottosson (C) och Björn Karlsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

 

Anders Lönroth (MP) yrkar på följande: 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Miljöprogram för Huddinge kommun 2022–2025, bilaga 2 till kommunstyrelsens 

förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 februari 2022, antas med nedan beskrivna 

ändringar. 

2. Miljöpolicy för Huddinge kommun, bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 23 februari 2022, antas. 

Ändringar 

1. Förordet på sidan 3, “Långsiktigheten kräver mod idag”, stryks. 

2. Målformuleringen på sidan 7 ändras från “...med 25% jämfört med 2019” till 

“...med 35% jämfört med 2019”. 

3. Indikator 6.2.1 på sidan 18 ändras Målvärde indikator 2025 från 7 ton/inv till 5 

ton/inv. 

4. Nytt delmål under Temaområde 1: Klimat och energi. Delmål: “Kommunen och 

dess helägda fastighetsbolag ska skapa förutsättningar för kommunens invånare att 

minska de konsumtionsbaserade utsläppen.” Ansvar för delmål: “Alla nämnder, Huge 

Bostäder AB och Huddinge Samhällsfastigheter AB.” Indikator: Tas fram senast 

2023.  

 

Anders Abel (MP) biträder Anders Lönroths (MP) yrkande.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut eller i enlighet med Anders Lönroths (MP) 

yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 

förslag.  

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Anders Lönroth (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Aza Cheragwandi (S) och Nujin Alacabek (V) anmäler varsin protokollsanteckning 

som biläggs protokollet.  
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Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och bolag 
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Diarienummer KS-2022/205.109    

 

 

 

Godkännande av att SRV återvinning AB häver det med 
Scandinavian Biogas Fuels International AB träffade 
huvudavtalet rörande ett gemensamt bolag som ska hyra och 
driva SRV:s förbehandlingsanläggning vid Sofielunds 
återvinningsanläggning m.m.  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Huddinge kommun godkänner att SRV återvinning AB häver träffat huvudavtal 

med Scandinavian Biogas Fuels International AB rörande ett gemensamt bolag som 

ska hyra och driva SRV:s förbehandlingsanläggning vid Sofielunds 

återvinningsanläggning m.m. Huvudavtalet framgår av bilaga 2 till 

kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 31januari 2022. 

2. Huddinge kommun godkänner att SRV återvinning AB överlåter samtliga sina 

aktier i Scandinavian Biogas Recycling AB till Biogas Stockholm Finans AB och att 

överlåtelsen sker till aktiernas nominella värde. 

3. Kravet i § 12 i Scandinavian Biogas Recycling AB:s bolagsordning om att 

bolagsordningen inte får ändras utan medgivande av kommunfullmäktige i SRV 

återvinning AB:s ägarkommuner medges utgå ur bolagsordningen. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslöt den 9 december 2013, § 10, att godkänna en som 

huvudavtal betecknad handling mellan SRV återvinning AB (nedan förkortat ”SRV”) 

och Scandinavian Biogas Fuels International AB (nedan förkortat ”SB”); se bilaga 2 

till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande den 31 januari 2022 i detta 

ärende. Motsvarande beslut fattades även av fullmäktige i SRV:s övriga 

ägarkommuner. Avtalet omfattar ett samarbete vad gäller SRV:s 

förbehandlingsanläggning vid Sofielunds återvinningsanläggning. Vidare gäller 

avtalet uppförandet av en biogasanläggning inom samma område. SB är moderbolag i 

en koncern bestående av helägda dotterbolag till SB (”Koncernen”). Huvudavtalet 

innehåller ett avtalspaket enligt vilket parternas samarbete huvudsakligen ska bestå av 

följande delar: 

a) Något av bolagen i Koncernen förvärvar ett lagerbolag (”Bolaget”) och säljer 40 

procent av aktierna i Bolaget till SRV; 

b) Bolaget hyr SRV:s förbehandlingsanläggning; 

c) Bolag i Koncernen ingår arrendeavtal med Huddinge kommun, där SB har för 

avsikt att uppföra en biogasanläggning; 

d) Bolaget överlåter all slurry som framställs vid Bolagets förbehandlingsanläggning 

till bolag i Koncernen, som använder slurryn för att framställa biogas; 
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e) SRV tillhandahåller vissa kringtjänster till Bolaget och bolag i Koncernen, samt 

köper viss mängd biogas från bolag i Koncernen. 

Det gemensamma bolag som ska hyra SRV:s förbehandlingsanläggning har firman 

Scandinavian Biogas Recycling AB (nedan förkortat ”SBR”). Aktierna i detta bolag 

ägs till 40% ägas av SRV och övriga aktier ägs av Biogas Stockholm Finans AB 

(nedan förkortat ” SBF”). 

SRV hemställer i skrivelse daterad den 22 januari 2021att kommunfullmäktige i 

SRV:s ägarkommuner beslutar 

att godkänna att SRV återvinning AB häver ovannämnda huvudavtal med 

Scandinavian Biogas Fuels International AB, 

att SRV återvinning AB överlåter samtliga sina aktier i Scandinavian Biogas 

Recycling AB till Biogas Stockholm Finans AB och att överlåtelsen sker till aktiernas 

nominella värde, samt 

att kommunfullmäktige medger att kravet i § 12 i SBR:s bolagsordning om att 

bolagsordningen inte får ändras utan medgivande av kommunfullmäktige i SRV:s 

ägarkommuner medges utgå ur bolagsordningen. 

SRV:s skrivelse är fogad till kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 31 

januari 2022 i detta ärende. Bakgrunden till hemställan är enligt SRV att det 

ekonomiska utfallet av avtalspaketet inte blivit vad SRV förväntat sig. Av denna 

anledning önskar bolaget att avtalet ska hävas och att samtliga aktier i SBR överlåts 

till SBF. SRV och SB är numera överens om att huvudavtalet ska hävas och att SBF 

ska förvärva SRV:s aktier i SBR. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 

med SRV:s hemställan. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M) och Christian Ottosson (C) som också yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Beslutet ska skickas till 
SRV Återvinning AB 
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Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 14   

    
Diarienummer KS-2016/2475.353    

 

 

 

Utvärdering av parkeringsavgifter på gatumark/allmän 
platsmark i de stationsnära lägena i Huddinge C och Stuvsta  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 23 februari 2022, avbryts försöket med 

parkeringsavgifter under maj 2022. 

2. Återrapportering av utvärdering av parkeringsavgifternas konsekvenser godkänns. 

 

Sammanfattning 

Den 24 april 2017 togs beslut i Huddinge kommunfullmäktige om att på försök införa 

en avgift för parkering. Detta gäller parkeringsytor vilka står under kommunens 

förvaltning och som kommunen har upplåtit för parkering inom de stationsnära 

lägena i Huddinge C och Stuvsta. Beslutet innebar att parkeringsavgifter skulle 

införas på försök på kommunal gatumark i stationsnära lägen, inom zon A, i 

Huddinge C och Stuvsta. Försöket skulle pågå under 12 månader och utvärderas 

under tiden. 

Parkeringsavgifterna infördes den 12 april 2021 i Huddinge C och Stuvsta. I samband 

med att avgifterna infördes beslutade kommunen om lokala trafikföreskrifter gällande 

parkeringsreglering i enlighet med trafikförordningen. För avgiftsområdet i Stuvsta 

har kommunens lokala trafikföreskrifter upphävts av Transportstyrelsen efter 

inkommen överklagan. Parkeringsavgifterna har därför pausats i Stuvsta och har inte 

kunnat utvärderas. Parkeringsavgifterna i centrala Huddinge har inte överklagats och 

gäller fortfarande. I centrala Huddinge har avgiftsförsöket utvärderats. 

Avgiftsförsöket har nu pågått i ca 10 månader. En utvärdering av 

parkeringsavgifternas konsekvenser har utförts i enlighet med beslutet från år 2017 

om att införa parkeringsavgifter. 

För att se hur införandet av parkeringsavgifter har påverkat parkeringsytor, 

överflyttningsmönster och gator har en inventering av parkeringsytor före och under 

försöksperioden gjorts. Dessa inventeringar har använts som underlag i 

utvärderingen. 

Utvärderingen av försöket med införande av parkeringsavgifter visar att det är svårt 

att bedöma de positiva och negativa effekterna av försöket. Detta beror delvis på den 

pandemi som påverkat resandet under försöksperioden. 

Förvaltningen föreslår därmed att försöket avbryts i både Huddinge C och Stuvsta. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Niklas Bougt (V), Yossi Sigal (S) och Bo 

Källström (L).  
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Love Bergström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Niklas Bougt (V) och Yossi Sigal (S) lämnar varsin protokollsanteckning som biläggs 

protokollet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 15   

    
Diarienummer KS-2020/2759.255    

 

 

 

Inriktningsbeslut ny simhall i Huddinge kommun  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige ger Huddinge Samhällsfastigheter AB i uppdrag att starta en 

projektering enligt specifikationerna i detta tjänsteutlåtande samt bilagor 1, 2, 3 och 5. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att inarbeta finansieringen av en investering för ny 

simhall år 2022 genom förslag till omfördelning i delårsrapport 1. 

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i nästkommande mål och budget beakta 

investering för ny simhall för åren 2023–2028 i nästkommande mål och 

budgetprocess. 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att beakta finansieringen av utökad 

verksamhetsdrift av ny simhall i budgetprocess inför driftsättning. 

 

Sammanfattning 

I 2020 års budget gav kommunfullmäktige i uppdrag att utreda byggnation av en ny 

simhall (Kommunfullmäktige Mål- och budget för 2020, KF 2019-06-10, dnr KS-

2018/2972.182). 

Kultur- och fritidsnämnden har tillsammans med Huddinge Samhällsfastigheter AB 

utrett frågan och i december 2020 antog nämnden en inriktning i ärendet och 

hemställde vidare till kommunstyrelsen kring lokalisering och finansiering. Nämnden 

har i inriktningsbeslutet den 8 december 2020 (Inriktningsbeslut simhall, KFN 2020-

12-08, dnr KFN-2019/106.69) föreslagit kommunstyrelsen att en ny simhall ska 

byggas. Behovet tar sitt avstamp i att kommunen vill kunna erbjuda tillräckliga ytor 

och tider för skolsim samt en ökad befolkningstillväxt. 

Till detta tjänsteutlåtande finns flera bilagor som tillsammans ger en helhet och 

inriktning för den nya simhallen i Mellersta Huddinge. 

I nya simhallen finns en 50 metersbassäng, två multi-/undervisningsbassänger, ett 

familjebad och friskvårdslokaler. Med de funktionerna möts dagens och framtidens 

behov för simundervisning, motionssim (folkhälsa) samt föreningsverksamhet. 

Genom den utökade vattenytan kan verksamheten gällande simskolor, både i egen 

regi och genom förening utökas. Bassängtyper med hög flexibilitet bidrar till att 

utbudet av vattenaktiviteter kan breddas. Den mindre multibassängen där 

vattentemperaturen ska vara högre kan, förutom till simundervisning, också nyttjas 

för babysim/minisim, mjuk vattenträning och rehabiliteringsträning. Bästa sättet för 

barn att få vattenvana är att leka fram den i en trygg och säker miljö. God vattenvana 

är grunden för att lära sig simma. Det föreslagna familjebadet vänder sig till familjer 

med yngre barn. För äldre barn och ungdomar finns i nya simhallen hoppsvikt och 

flytande lekutrustning. 
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Inriktningsbeslutet är kommunens beställning till Huddinge Samhällsfastigheter AB 

på planering samt projektering av projektet i fråga. Inriktningsbeslutet syftar till att 

starta projektarbetet. Projektarbetet börjar i en projekteringsfas med upprättande av 

program- och systemhandlingar. 

Den nya simhallen föreslås placeras inom fastigheten Gymnasiet 4, på den obebyggda 

marken längs Huddingevägen. Simhallen kan då också fungera som bullerskydd för 

framtida bostadsbebyggelse. 

I kommunstyrelsens detaljbudget fanns vid årets ingång ingen budget för finansiering 

av en ny simhall och medel för start av projektering under 2022. Projektet bedöms till 

593 mnkr, fördelat mellan åren 2022 till och med 2028, vilket föreslås inarbetas i 

kommande budgetar. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Leif Dyrvall (DP), Mats Arkhem (SD), Olov Hamilton (V), 

Rasmus Lenefors (S), Bo Källström (L), Karl Henriksson (KD), Henrik Juhlin (C) 

och Anders Abel (MP).  

 

Leif Dyrvall (DP), Karl Henriksson (KD), Henrik Juhlin (C), Anders Abel (MP) och 

Bo Källström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 

Mats Arkhem lämnar ett tilläggsyrkande innebärande att i samband med det fortsatta 

arbetet kring den nya simhallen, utreda möjligheten för ytterligare verksamhet att 

beläggas i eller vid fastigheten. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avslår eller bifaller Mats Arkhems (SD) 

tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige avslår tilläggsyrkandet.  

Ordföranden frågar därefter om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Olov Hamilton (V), Rasmus Lenefors (S) och Henrik Juhlin (C) lämnar varsin 

protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 

Grundskolenämnden 
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Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 16   

    
Diarienummer KS-2018/290.312    

 

 

 

Utvecklingsplan för Flemingsberg, beslut om godkännande  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Utvecklingsplan för Flemingsberg godkänns enligt kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande med tillhörande bilagor. 

 

Sammanfattning 

Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i samverkan med 

Botkyrka kommun upprätta ett förslag till utvecklingsplan för Flemingsberg (KS 

2018/290). Under våren 2021 genomfördes ett samråd för att inhämta synpunkter 

kring förslag till utvecklingsplan och därefter har en bearbetning gjorts inför 

framtagande av slutgiltigt planförslag. 

Syftet med planen är att visa önskad utveckling fram till 2050 eller ännu längre. 

Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande för 

utvecklingen av Flemingsberg. Utvecklingsplanen bygger på en vision med fem mål 

som är beslutade i utvecklingsprogram för Flemingsberg 2018. 

Utvecklingsprogrammet togs fram av Region Stockholm, Huddinge kommun och 

Botkyrka kommun. De fem målen har sedan resulterat i tre strategier som 

utvecklingsplanen arbetat vidare med. Dessa är att Flemingsberg ska vara en plats 

som är urban och grönskande, tillgänglig och inkluderande samt innovativ och 

dynamisk. 

Visionen och strategierna har konkretiserat i en illustrationsplan för området framtida 

utveckling. Det är både ny exploatering av helt nya områden, omvandling eller 

komplettering av befintliga områden. Inom utvecklingsområdet finns potential att 

skapa cirka 37 000 nya arbetsplatser och 15 000 nya bostäder. Inom 

utvecklingsplanens område finns redan antaget planprogram för Flemingsbergsdalen, 

med tillhörande hållbarhetsprogram. Här pågår flertalet detaljplaner som inkluderar 

nya arbetsplatser och bostäder. Därutöver pågår framtagande av planprogram för 

Visättra och Björnkulla. 

Planen kommer att vara ett viktigt stöd i kommunens fortsatta arbete med att utveckla 

Flemingsberg, både som vägledande dokument i dialog med aktörer och för 

kommande projekt. Utvecklingsplanen är liksom översiktsplanen inte juridiskt 

bindande men ska vara vägledande för kommande detaljplaner och planprogram samt 

fungera som planeringsunderlag för investeringar i offentliga miljöer, verksamheter 

och infrastruktur. Planen bedöms ge ett positivt överskott för kommunen i sin helhet 

men utfallet kan variera över tid och exploateringsvinster behöver i vissa fall bekosta 

vissa kommunala investeringar. Utvecklingsplanen föreslås efter godkännande ses 

som den samlade och långsiktiga helhetsbilden för utvecklingen av Flemingsberg. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Love Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Malin Danielsson 

(L), Nujin Alacabek (V), Erling Karlsson (S), Anders Abel (MP) och Tomas Selin 

(C).  

 

Love Bergström (M) och Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Karl Henriksson (KD), Nujin Alacabek (V), Erling Karlsson (S) och Anders Abel 

(MP) lämnar varsin protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och kommunala bolag 

Botkyrka kommun 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 17   

    
Diarienummer KS-2021/616.361    

 

 

 

Utredning om förutsättningar för utegym, hinderbanor och 
BMX  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Utredning om förutsättningarna att anlägga utegym, hinderbanor och BMX-parker 

i Huddinge kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 

daterat den 23 februari 2022, godkänns. 

2. Kommunstyrelsens uppdrag, daterat den 4 november 2019 §19 (KS-2018/2025), 

att utreda behovet av träningsanläggningar (utegym och hinderbanor) i den offentliga 

miljön samt deras kostnader, anses utfört. 

3. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att ta fram en behovsanalys som underlag 

för prioriteringar av spontanidrottssatsningar i Huddinge kommun. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fick i uppdrag av fullmäktige den 4 november 2019 §19 (KS-

2018/2025), att utreda behovet av utegym, hinderbanor och BMX-parker. 

Utredningen ska också belysa kostnader för anläggning och drift. En utredning har 

gjorts av kommunstyrelsens förvaltning med följande slutsatser. 

I Huddinge finns god tillgång på utegym. Vid tillkomst av nya utegym bör sådana 

anpassad för äldre, 65 år och uppåt samt funktionsnedsatta, ges företräde. 

Tillgänglighet och trygghet väger då tungt och utegymmen bör inte placeras i 

anslutning till eller på naturmark. 

Träning på hinderbanor är en tämligen avancerad träningsform. I Huddinge finns en 

hinderbana som kommer att rustas upp och utökas under 2022. 

BMX är en aktivitet som kräver god fysik. I Huddinge finns en inomhusbana i 

Visättra. Kommunfullmäktige har också avsatt 1 mnkr för en BMX-bana i 

investeringsbudget för 2022. Utöver detta finns BMX-parker i geografisk närhet som 

kan användas av de som utövar sporten. 

En samlad planering, styrning och uppföljning av ytor för spontanidrott behövs och 

ansvaret bör ligga på kultur- och fritidsnämnden då det i deras reglemente, HKF 8000 

§1 punkten 1, slås fast att nämnden på kommunens vägnar ansvarar för driften av 

anläggningar och lokaler för idrotts- och fritidsverksamhet. En tydligare explicit 

skrivning i kultur- och fritidsnämndens reglemente avseende ansvaret för 

spontanidrottsytorna bör dock göras. Nämnden får då ansvar för att beskriva behoven 

av spontanidrottsytor i budgetprocessen och lokalbehovsprocessen. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Bo Källström (L), Rasmus Lenefors (S) och Sonia Benavente (V).  

 

Bo Källström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S) och Sonia Benavente (V) lämnar varsin protokollsanteckning 

som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder och bolag. 
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Diarienummer KS-2021/2975.111    

 

 

 

Beslut om visselblåsarorganisation  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Interna rapporteringskanaler och förfaranden för rapportering och uppföljning, i 

enlighet med lag (2021:890) om skydd för personer som rapporterar om 

missförhållanden, ska inrättas i kommunen och kunna tillämpas i sin helhet senast 

den 17 juli 2022. 

2. Kommunstyrelsen uppdras att, senast den 17 juli 2022, inrätta interna 

rapporteringskanaler och förfaranden för rapportering och uppföljning, utse 

oberoende och självständiga personer eller enheter i enlighet med lag om skydd för 

personer som rapporterar om missförhållanden, samt ansvara för övriga åtaganden 

enligt nämnda lag. 

3. Ärendet ska återrapporteras till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige senast 

den 17 oktober 2022. 

 

Sammanfattning 

Lag om skydd för personer som rapporterar om missförhållanden, den så kallade 

visselblåsarlagen, trädde i kraft den 17 december 2021. Lagen innehåller 

bestämmelser om bland annat skydd mot hindrande åtgärder och repressalier. 

Kommunen är också skyldig att inrätta interna rapporteringskanaler och förfaranden 

för rapportering och uppföljning och att kunna tillämpa dessa fullt ut den 17 juli 

2022. I och med att de inre rapporteringskanalerna som ska inrättas är 

kommunövergripande behöver fullmäktige besluta om var ansvaret ska ligga. 

Även oberoende och självständiga personer eller enheter som ska vara behöriga att på 

verksamhetsutövarens vägnar ta emot rapporter, följa upp och återkoppla ska utses. 

Kommunfullmäktige föreslås uppdra åt kommunstyrelsen att inrätta interna 

rapporteringskanaler och förfaranden för rapportering och uppföljning, utse 

oberoende och självständiga personer eller enheter samt ansvara för övriga åtaganden 

enligt nämnda lag. 

Kommunstyrelsen föreslås ge motsvarande uppdrag till förvaltningen samt 

bemyndiga chefen för trygghets- och säkerhetssektionen att besluta om att utse 

oberoende och självständiga personer eller enheter. 

Huddinge kommun har sedan länge haft en etablerad visselblåsarfunktion. I samband 

med de lagändringar som genomförts under 2021 och 2022 har funktionen utvecklats 

i enlighet med rådande övergångsbestämmelser i riktning mot den struktur som 

föreslås. 

Ärendet ska återrapporteras till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige senast den 

17 oktober 2022. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Niklas Bougt (V).  

 

Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Protokollsanteckningar 

Niklas Bougt (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Samtliga nämnder 

Huge Bostäder AB 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Befrielse från förtroendeuppdrag   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från nedan angivna 

uppdrag: 

 

Christian Ottosson  (C) Från uppdraget som ersättare i styrelsen för 

Mälarens vattenvårdsförbund 

Christian Ottosson  (C) Från uppdraget som ledamot i styrelsen för 

Tyresåns vattenvårdsförbund 

Karin Adolfsson  (C) Från uppdraget som ledamot i Vård- och 

omsorgsnämnden 

Johan Alexandersson  (C) Från uppdraget som ledamot i Kultur- och 

fritidsnämnden 

Angelica Bodén (C) Från uppdraget som ersättare i Kultur- och 

fritidsnämnden 

Gerhard Miksche (SD) Från uppdraget som ledamot i 

Kommunfullmäktige  

Pia Berggren (DP) Från uppdraget som ersättare i 

grundskolenämnden 

Ellen Reuterberg (DP) Från uppdraget som ersättare i Socialnämnden 

 

Emma Rosengren  (V) Från uppdraget som ersättare i Vård- och 

omsorgsnämnden 

 

2. Hos Länsstyrelsen i Stockholm begära en ny sammanräkning över ledamöter och 

ersättare i kommunfullmäktige. 

3. Avslå Ted Ekbergs (SD) begäran enligt 4 kap. 7 § kommunallagen (2017:725) om 

att få sitta kvar mandatperioden ut då han tillfälligt har flyttat från Huddinge 

kommun.  

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från förtroendeuppdrag som är 

sammanställda i förvaltningens Val-PM.  

Ted Ekberg (SD) har inkommit med en begäran, med hänvisning till 4 kap. 7 § 

kommunallagen, om att få sitta kvar mandatperioden ut trots att han tillfälligt har 

flyttat från Huddinge kommun.  
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Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig ordföranden Erik Ottoson (M). 

 

Erik Ottoson (M) föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå Ted Ekbergs (SD) 

begäran enligt 4 kap. 7 § kommunallagen (2017:725) om att få sitta kvar 

mandatperioden ut då han tillfälligt har flyttat från Huddinge kommun.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 

ordförandeförslaget innebärande att avslå Ted Ekbergs (SD) begäran enligt 4 kap. 7 § 

kommunallagen (2017:725) om att få sitta kvar mandatperioden ut då han tillfälligt 

har flyttat från Huddinge kommun och finner att så är fallet.  

 
Beslutet ska skickas till 

Länsstyrelsen 

Ted Ekberg 

W3D3 

TROMAN 

Heroma 

Samtliga nämndsekreterare 

 

 

 

  



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  40 (45) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 20   

    
Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

 

Ny ledamot och ersättare i Vård- och omsorgsnämnden för perioden från och 

med 2 maj 2022 till och med den 31 december 2022 

Margareta Hedström (C) Ny ledamot efter Karin Adolfsson 

 

April Troberg (V) Ny ersättare efter Emma Rosengren 

 

Ny ledamot och ersättare i Kultur- och fritidsnämnden från och med den 2 maj 

2022 till och med 31 december 2022 

Angelica Bodén (C) Ny ledamot efter Johan Alexandersson 

 

Johan Alexandersson  (C) Ny ersättare efter Angelica Bodén  

 

Ny ledamot och ersättare i Bygglovs- och tillsynsnämnden från och med den 2 

maj 2022 till och med 31 december 2022 

Thomas Hanbo  (DP) Vakant plats 

 

Ulrika Wennberg (M) Vakant plats 

 

Ny ersättare i Grundskolenämnden från och med 2 maj 2022 till och med 31 

december 2022 

Ellen Reuterberg (DP) Ny ersättare efter Pia Berggren 

 

Ny ersättare i Socialnämnden från och med 2 maj 2022 till och med 31 december 

2022 

Elsa Holmlund (DP) Ny ersättare efter Ellen Reuterberg 

 

Ny ledamot i styrelsen för Tyresåns vattenvårdsförbund fram till och med 31 

mars 2023 

Ulrika Svärd (C) Efter Christian Ottosson  

 

Ny ersättare i styrelsen för Mälaren vattenvårdsförbund fram till och med 31 

december 2022 

Ulrika Svärd (C) Efter Christian Ottosson 
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Val av en ledamot och en suppleant i styrelsen för föreningen Samverkan i 

Huddinge för tiden från ordinarie föreningsstämma 2022 till utgången av nästa 

ordinarie föreningsstämma 

Toralf Nilsson Ledamot 

 

Terése Kalinski Suppleant 

 

Ny i Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för perioden från och med 2 maj 

2022 till och med den 31 december 2022 

Zaniab Madhloum 

 

(M) Vakant plats 

 

                   2. Val av nämndeman till Tingsrätten                   

Mia Seldée 

 

(M)  

 
   3.  Nominera följande lekmannarevisorer till respektive bolagsstämma för inval  

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

 

Åke Wickberg  Ordinarie 

 

Eva Li Prades Suppleant 

 

Huge Bostäder AB 

 

Elsa Johansson Ordinarie 

 

Åke Wickberg  Suppleant 

 

Söderenergi AB 

 

Elsa Johansson  Ordinarie 

 

Eva Li Prades Suppleant 

 

Södertörns Energi AB 

 

Eva Li Prades Ordinarie 

 

Elsa Johansson Suppleant 

 

Södertörns Fjärrvärme AB 

 

Eva Li Prades Ordinarie 

 

Elsa Johansson Suppleant 
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SRV AB 

 

 

Eva Li Prades 

 

 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

sammanställda i förvaltningens Val-PM.  

 
Beslutet ska skickas till 

Södertörns Tingsrätt 

W3D3 

TROMAN 

Heroma 

Berörda lekmannarevisorer 

Samtliga nämndsekreterare 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 21   

    
Diarienummer KS-2021/1195.119    

 

 

 

Fler hjärtstartare till kommunens centrum - svar på motion 
väckt av Martin Nigals (SD)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 23 februari 2022, avslås motionen. 

 

Sammanfattning 

Martin Nigals (SD) har den 12 maj 2021 inkommit med en motion till 

kommunfullmäktige om fler hjärtstartare i kommunens centrum. 

Kommunstyrelsens förvaltning vill framhålla att Trångsunds centrum. Stuvsta 

centrum och Vårby gårds centrum, som anges i motionen, har tillgång till hjärtstartare 

genom det vaktbolag som bevakar kommunens fastigheter, där personalen även har 

utbildning i hjärt-lungräddning. 

Kommunen har inte någon möjlighet att påverka centrumägare att införskaffa eller 

placera ut hjärtstartare. 

Förvaltningen föreslår att motionen ska avslås. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD). 

 

Martin Nigals (SD) yrkar bifall till motionen.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag 

eller enligt Martin Nigals (SD) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 22   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Interpellationen får ställas och Daniel Dronjak (M) är ansvarigt kommunalråd i 

denna interpellation.  

2. Interpellationen kommer att behandlas vid kommunfullmäktiges sammanträde den 

16 maj.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har följande interpellation inkommit: 

Interpellation till ansvarigt kommunalråd om utrymningsplan för Huddinge kommun 

från Martin Nigals (SD). Martin Nigals (SD) anmäler till kommunfullmäktige att han 

önskar ställa interepllationen till kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M).  
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Kommunfullmäktige 25 april 2022 § 23   

    
Diarienummer KS-2022/795.915    

 

 

 

Delgivningar till kommunfullmäktige 25 april 2022  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Delgivningarna läggs till handlingarna. 

 

Sammanfattning 

Delgivningar till kommunfullmäktige har inkommit inför dagens sammanträde vilka 

har tillställts ledamöterna inför sammanträdet. Följande har inkommit till 

kommunfullmäktige: 

 

* Kultur- och fritidsnämnden, 15 mars 2022, § 8, Revidering av sammanträdestider 

Kultur- och fritidsnämnden 2022 

 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar kommunfullmäktige om delgivningarna läggs till handlingarna 

och finner att så är fallet.  

 

 

 

 



 
 

POSTADRESS 

Kommunstyrelseförvaltningen 

141 85  HUDDINGE 

BESÖKSADRESS 

Kommunalvägen 28 

TELEFON (VX) OCH FAX 

08-535 300 00  

08-535 378 20 
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1  

 Kommunfullmäktige 

 

 

 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) 
om ungas psykiska ohälsa 
 

 
Det är väldigt allvarligt att psykisk ohälsa breder ut sig bland dagens unga. Vi 
måste säkerställa alla elevers rätt till lärande och utveckling genom 
hälsofrämjande åtgärder och arbeta systematiskt med att förbättra situationen 
för den som mår dåligt. Covid-pandemin har varit en utmaning för stora delar 
av samhället och inte minst för skolan. I Huddinge har vi anpassat våra 
verksamheter utifrån det nya läget, det gäller både den pedagogiska 
utbildningen men också det hälsofrämjande arbetet.  
 
I Huddinge hjälper Skolstöd grundskolorna med det hälsofrämjande elevarbetet 
och i alla skolor finns elevhälsoteam som arbetar med kompetensutveckling 
inom hälsofrämjande arbete. I de elevmedicinska insatserna (EMI) finns 
skolsköterskor, skolläkare, överskolläkare och en del av deras arbete är att i 
nära samarbete med personal på skolorna identifiera psykisk ohälsa. EMI har 
som fokusområde för 2022 att kompetensutveckla inom psykisk ohälsa då vi vet 
om att det är ett viktigt område för att fler elever ska lyckas med sin skolgång. 
Kommunen kommer också att utöka antalet skolpsykologer och skolläkare.  
 
Skolstöd förfogar också över psykologverksamheten som också stöder skolorna 
i deras arbete med att motverka psykisk ohälsa bland eleverna. 
Skolpsykologerna en del av kompetensutvecklingsarbetet och de ingår i 
skolornas elevhälsoteam där de bidrar med kunskap om skydds- och 
riskfaktorer för elevers hälsa, lärande och utveckling. De finns som stöd i samtal 
med föräldrar mellan föräldrar, elever och skolpersonal.  
 
Många som mår dåligt kan ha högre frånvaro och därför har barn- och 
utbildningsförvaltningen, gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen och 
socialförvaltningen startat ett samverkansprojekt kring problematisk 
skolfrånvaro där målet är att utarbeta en Huddingemodell för hur vi på bästa 
sätt, utifrån omvärldsbevakning och evidens, arbetar med målgruppen. Målet 
är att modellen ska startas upp och prövas 2023. 
 
Koalitionen har under mandatperioden jobbat för att stärka elevhälsoarbetet 
och en viktig del i det har varit att tillgängliggöra allt arbete och stöd som finns 
att hämta. Därför har man lanserat en ny elevhälsoapp för att det ska bli lättare 
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att söka stöd och få hjälp när man mår dåligt. Det är en digital knackning på 
dörren till skolans elevhälsa och den möter elevernas digitala beteenden och 
vanor. I appen finns också viktig information om psykisk ohälsa och den samlar 
kontaktvägar till andra viktiga samtalsforum som till exempel ungdomsjourer. 
Det är viktigt att vi har en flexibel elevhälsoverksamhet för att kunna möta alla 
elevers olika behov av stöd. Elevhälsoappen är ett steg för att möta dagens 
unga utifrån deras behov.  
 
I höstas tog kommunen fram en handlingsplan för psykisk hälsa som sträcker 
sig fram till 2024. Den innehåller flera viktiga insatser som berör flera av 
kommunens förvaltningar och verksamheter. För barn- och 
utbildningsförvaltningen finns planerade aktiviteter och åtgärder som ska 
stärka arbetet med barn i behov av särskilt stöd för ökad kunskap och bättre 
möjligheter till att erbjuda rätt stöd. Psykisk ohälsa bland unga är ett prioriterat 
område för våra skolverksamheter och därför fortsätter vi att stärka 
elevhälsovården. Barn- och utbildningsförvaltningen jobbar tillsammans med 
andra förvaltningar och verksamheter för att på bred front kunna möta dagens 
utmaningar.  
 
 
 
Jelena Drenjanin (M) 
Grundskolenämndens ordförande 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunfullmäktige  

2022-04-25 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 8: Årsredovisning 2021 för Huddinge kommun 
 
Bakgrund 

Socialdemokraterna vill att välfärdens resurser ska gå till välfärden och att Huddinge ska vara en trygg 
kommun. I vårt förslag till Mål- och budget för 2021 föreslog vi en trygghetsfond och en satsning på 
att påbörja arbetet att erbjuda all personal en heltidsanställning. Sammanlagt handlar det om 
satsningar på totalt 59 miljoner kronor på förskolan och skolan, 10 miljoner kronor på sommarjobb för 
unga och andra förebyggande insatser inom välfärdens verksamheter samt 10 miljoner kronor i 
trygghetsfonden. Därutöver 51 miljoner kronor på äldreomsorgen med hjälp av regeringens särskilda 
satsning.  

 

Årsredovisningen beskriver en omfattande och i stora delar mycket imponerande verksamhet. Den 
visar inte minst på hur kommunens medarbetare och chefer varje dag gör viktiga insatser för 
Huddingeborna inom en lång rad områden. Detta också under den svåra tid som coronapandemin 
inneburit för många verksamheter. Årsredovisningen utgår från det beslut om mål och budget som 
fattades av kommunfullmäktige i november 2020 Vi hade då andra förslag och vi menar att vår budget 
tillsammans med regeringens investeringar och statsbidrag hade gett bättre förutsättningar för 
kommunens verksamheter. Moderaternas skattesänkning på 10 öre motsvarar en årslön till 42 
anställda lärare i grundskolan. Dessvärre valde inte en majoritet i fullmäktige att ställa sig bakom vårt 
budgetförslag. Mycket av det som görs inom kommunens verksamheter är positivt, men vi 
socialdemokrater ser allvarliga utmaningar inom inte minst i grundskolan, äldreomsorgen och med 
tryggheten i hela kommunen.   

 

Resultatet för den kommunala koncernen uppgår till 705 mnkr. Det är 131 mnkr högre jämfört med 
föregående år. Årets resultat för kommunen enligt ekonomiska målet är 402 mnkr, vilket motsvarar 6 
procent av skatt, generella statsbidrag och kommunalekonomisk utjämning och är 274 mnkr bättre än 
budgeterat. Det förklaras bland annat av högre skatteintäkter. Regeringen har genom ett aktivt stöd 
till enskilda och till företag lyckats förhindra att coronapandemin resulterat i massarbetslöshet och 
ekonomisk kris. Stödet till välfärden är rekordstort. Vi menar att det är nödvändigt att vi använder den 
här ekonomiska styrkepositionen för att stärka skolan och äldreomsorgen, förbättra arbetsmiljön och 
arbetsvillkoren och öka tryggheten runt om i vår kommun. 

 

När det gäller måluppfyllelsen så har vi respekt för att det är svårt att göra samlade bedömningar av 
måluppfyllelsen i en så omfattande verksamhet så tycker vi att förslaget till årsredovisning även i år 
tenderar att i vissa delar beskriva verkligheten i alltför ljusa färger, däribland måluppfyllelsen för 
grundskolenämnden och kommunstyrelsen.  

 

  



Alla barn och elever ska få en god utbildning  

I skolan läggs grunden för resten av våra liv. En jämlik kunskapsskola är vårt mål för Huddinge. Det är 
därför bekymmersamt att andelen i årskurs 9 som har uppnått kunskapskraven i alla ämnen fortsätter 
att minska. Av grundskolenämndens verksamhetsberättelse framgår dessutom att måluppfyllelsen 
anges som i hög grad uppfylld trots att fler elever har försämrade kunskapsresultat och att 
skillnaderna mellan eleverna som klarar respektive inte klarar kunskapskraven ökar. Att i ett sådant 
allvarligt läge beskriva måluppfyllelsen om förbättrade kunskapsresultat som god är inte en slutsats vi 
delar.  

 

Coronapandemin slog hårt mot samhället även under 2021. Vi har alla, enskilda människor såväl som 
samhällsviktiga verksamheter, behövt vidta åtgärder för att minska smittspridningen, skydda 
riskgrupper och i förlängningen rädda liv. I vårt senaste budgetalternativ för kommunen föreslog vi 
satsningar på 27 miljoner kronor mer till Huddinges skolor än den moderatledda koalitionen. Det är 
resurser som vi anser hade behövts. Inte minst med anledning av att Huddinges lärartäthet tillhör de 
lägsta i landet och vi har en både hög och ökande sjukfrånvaro bland våra lärare. Skickliga och 
engagerade lärare är den viktigaste faktorn för att våra elever ska lyckas i skolan och alla barn och 
elever har rätt att möta behöriga och kompetenta lärare som trivs och mår bra på sin arbetsplats.  

 

För oss socialdemokrater är det en självklarhet att varje skattekrona ska användas så effektivt som 
möjligt. Att vi har en god ekonomisk hushållning är grundläggande för all verksamhet i kommunen. Vi 
menar dock att förutsättningarna för att uppnå detta inte är tillräckliga. Den moderatledda koalitionen 
har under många år valt att inte räkna upp grundskolenämndens budget i förhållande till löner och 
priser. Konsekvensen blir att rektorer och personal har tvingats skära ner och spara in för att hålla 
budget. Att det positiva resultat som kommunen kan göra för 2021 – på grund av de stora 
satsningarna på välfärden från regeringen och samarbetspartierna – går till att sänka skatten i stället 
för att höja lärartätheten ordentligt och stärka kvaliteten i Huddinges skolor är beklagligt.    

 
Medarbetarna är kommunens viktigaste resurs 

Personalen är vår viktigaste resurs och det är genom att de har goda förutsättning och villkor som 
Huddingeborna får den kvalitet i kommunens verksamheter som de har rätt att förvänta sig. Huddinge 
är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Samtidigt präglas kommunen av ojämlikhet och 
stora utmaningar i välfärden som är ett resultat av underfinansiering under flera år.  

 
En fråga som är direkt avgörande för Huddinges utveckling och den kvalitet som Huddingeborna kan 
förvänta sig från kommunen är arbetet med att vara en attraktiv arbetsgivare. Om inte kommunen 
lyckas behålla och attrahera kompetent personal genom bland annat goda arbetsvillkor och 
förutsättningar att göra ett bra jobb kommer kvaliteten att försämras.  
 

Sjukfrånvaron är inte tillbaka på samma nivå som innan pandemin och 2021 års etappmål som sattes 
till 7,9 procent. Kommunen ska ställa höga och tydliga krav på arbetsvillkor – även i privata 
verksamheter som finansieras av kommunens skattemedel. Att sjukfrånvaron i Huddinge fortfarande 
är bland den högsta i länet är fortsatt oroande.  

 

Personalomsättningen är ett viktigt mått för kommunen och vittnar bland annat om verksamhetens 
kvalitet och arbetsmiljö. Våra satsningar på att avskaffa de ofrivilliga deltiderna i kommunen hade varit 
en viktig pusselbit i arbetet med att stärka kommunen som attraktiv arbetsgivare. Det finns också ett 
fortsatt behov i kommunen att minska och följa upp kostnaderna för inhyrd personal och ta ett samlat 
grepp om arbetet med vikarier när ordinarie personal exempelvis är sjuk.  

 



En god arbetsmiljö främjar ett hållbart, säkert och långsiktigt arbetsliv med väl fungerande 
verksamheter som är i ständig utveckling. Oavsett fas i livet ska man kunna arbeta i kommunens 
verksamheter, och vi socialdemokrater anser att kommunen ska sträva efter att medarbetare och 
chefer ska kunna förena föräldraskap med förvärvsarbete. Delade turer får aldrig förekomma och alla 
former av diskriminering ska motverkas.  

 

En äldreomsorg av hög kvalitet 
I vårt budgetförslag satsade vi mer på personalen inom äldreomsorgen för att förbättra deras 
arbetsvillkor med rätten till heltid och färre timanställda. Vi socialdemokrater vill dock peka på några 
saker som inte är bra i årsredovisningen och som med vår budget kunde har varit bättre. En sak som 
skulle påverkas positivt med bättre arbetsvillkor är sjukfrånvaron. Under pandemin blev sjukfrånvaron 
betydligt högre än normalt. Den har nu sjunkit till ungefär den nivå den var innan pandemin. Den nivån 
är som tidigare påpekats för hög. 
 
Socialdemokraterna ser med oro på de privatiseringar som genomförs av den moderatledda 
koalitionen, försöket att lägga ner den kommunala hemtjänsten och nu senast konkurrensutsättning 
av lokalvården.  

 

Hemtjänsten i egen regi visar som tidigare ett underskott beroende på felaktig budgetering. Ett arbete 
har pågått länge att försöka åtgärda detta underskott. Man arbetar med bättre planering och 
schemaläggning och har på så sätt lyckats sänka underskottet något.  

 
En jämlik och jämställd kommun där invånarna är delaktiga i samhällsutvecklingen  

En förutsättning för ett jämlikt och delaktigt Huddinge är jämställdhet. För att kommunen ska bli mer 
jämlik och utvecklas på bästa sätt måste kvinnor och män har lika möjligheter och rättigheter. Vi 
socialdemokrater menar att kvinnor och män i Huddinge ska vara ekonomiskt jämställda och ha 
samma makt att forma samhället och sina liv. De kommunala resurserna ska fördelas jämlikt och 
jämställt. Jämställdhetsperspektivet ska integreras i alla kommunens verksamheter och i styrning av 
organisationen.  

 
Segregationen och ojämlikheten i kommunen ska minska genom att stärka samhörigheten och tilliten 
invånarna emellan. Det finns idag stora klyftor i Huddinge. För att få ett jämställt samhälle är det 
viktigt att kunna synliggöra ojämställdheten. Ett av de bästa verktygen är könsuppdelad statistik, 
kartläggningar och konsekvensbedömningar som visar hur verkligheten ser ut.   

 

I tidigare årsredovisningar har skillnader mellan kön, ålder och bostadsområde belysts. Då har det 
funnits underlag att diskutera ojämlika levnadsvillkor gällande bland annat utbildningsnivå, 
förvärvsfrekvens, trivsel, hälsa, valdeltagande och mellanmänsklig tillit. Socialdemokraterna har utifrån 
den analysen framhållit vikten av att kommunen ska arbeta med områdesutvecklingen i Vårby, 
Flemingsberg och Skogås – inte minst med förebyggande folkhälsofrågor, demokratifrågor och med 
trygghetsfrågor. Vi saknar analysen i årsredovisningen för 2021 och därmed saknar vi förslag på de 
åtgärder som behövs för att öka jämlikheten.  

 

En trygg kommun  

Trygghet är en förutsättning för ett jämlikt samhälle. Det kan inte skapas med skattesänkningar, 
nedskärningar och sänkta löner. I stället behöver vi samlas för att minska klyftorna. Huddinge ska vara 
en trygg, jämlik och demokratisk kommun som präglas av rättvisa och delaktighet. I Huddinge ska alla 
invånare känna sig trygga och säkra, ha likvärdig service och få ett jämlikt bemötande oavsett 
bakgrund. 

 



Även under 2021 drabbades Huddinge av flera skjutningar och våldsdåd. Det är i betydande grad en 
följd av narkotikahandel och att det finns tre tungt kriminella nätverk etablerade i kommunen. Likaså 
är bland annat inbrott och skadegörelse i kommunens skolor ett fortsatt stort problem som behöver 
lösas. Det handlar både om barnens och personalens trygghet, men också om hur vi använder våra 
gemensamma skattekronor.  
 
Brottslighet och otrygghet påverkar hela samhället, förtroendet vi känner för rättsväsendet och tilliten 
Huddingeborna emellan. Men vi måste klara av att både knäcka gängbrottsligheten och förebygga 
brottens orsaker. Målet om att Huddinge kommun ska upplevas som trivsamt och tryggt bedöms som 
delvist uppfyllt. Det uppmanar till ökad beslutsamhet och kraftsamling i det lokala trygghetsarbetet. 
Det behövs fler kameror, förbättrad belysning och fler ordningsvakter i våra kommundelscentrum, 
såväl som fler lärare, fler fritidsgårdar och ett ökat stöd till föreningslivet. 
 
 
Rättvis klimatomställning  

Klimatomställningen måste ske rättvist. Därför är det bra att den socialdemokratiska regeringen har 
tillfört historiska satsningar på klimatanpassningsmedel som ska komma kommuner till del. Här vill vi 
socialdemokrater se kommunen genomföra breda och träffsäkra klimatanpassningar av områden vi 
vet påverkas mest av klimatförändringarna, såsom översvämningarna i centrala Huddinge. 

 

Socialdemokraterna kommer fortsatta arbeta för ett mer hållbart Huddinge. Det är bra med högt 
uppsatta mål men det räcker inte med att överlämna mål till förvaltningarna. Det är inte tillräcklig med 
ett bra miljöprogram om inte alla delar av kommunen gör sitt för att förverkliga den. Det kräver ett 
ökat engagemang och ansvar bland förtroendevalda. Idag finns det ingen kontrollverksamhet mot 
nämnderna. Kommunens förmåga att nå målen ökar genom en upptrappning av resurser i både 
ekonomi och personal. 

 
Utöver att kommunen måste arbeta mer intensivt med att sänka fosforhalterna i våra sjöar, minska 
kommunens energianvändning och utsläpp av växthusgaser, hålla nere hushållsavfallet, öka antalet 
fordon med förnyelsebart bränsle i kommunens fordonsflotta samt att skydda vår vackra natur - så har 
Socialdemokraterna sedan länge också påpekat vikten av att bygga i trä.  

 

Runt om i Sverige och i flertalet Stockholmskommuner har det skett en byggboom av flerbostadshus i 
trä. De senaste åren har det faktiskt byggts ca 1800 lägenheter med en stomme av trä i länet och det 
förväntas bygga många fler. Ändå har den moderatledda koalitionen fortfarande inte planerat att 
något av de kommande projekten skall byggas i trä. Här vill vi socialdemokrater se högre ambitioner 
med tanke på de klimatpositiva faktorer som hus i trä medför. 

 

För Socialdemokraterna 
 
 
 
Sara Heelge Vikmång  
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Förslag 

 

Ärende 8: Årsredovisning 2021 för Huddinge kommun 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Årsredovisningen 2021 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 16 mars 2022 
godkänns med ändringar i enlighet med förslagspunkt 5. 
2. Av 2021 års resultat avsätts 30,6 mnkr till kommunens 
resultatutjämningsreserv.  
3. Över- och underskott för nämndernas driftsbudget 2021 överförs enligt 
tabell 2 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 16 mars 
2022 och redovisas under eget kapital. 
4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna 2021 med 
motsvarande tillägg till investeringsbudgeten 2022, godkänns enligt tabell 
3 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 mars 
2022. 
5. Följande måluppfyllelser ändras. 

• För målområdet God ekonomi och effektiv verksamhet – ekonomisk 
hållbarhet ändras måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt. För delmålet 
Skattemedel används effektivt ändras måluppfyllelsen till Delvis 
uppfyllt. För delmålet Huddinge kommun är en attraktiv 
arbetsgivare ändras måluppfyllelsen till Ej uppfyllt. 

• För målområdet En kommun där människor trivs och växer – social 
hållbarhet ändras måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt. För delmålet 
Lyckad skolgång och tidiga insatser lägger grunden för framtiden 
ändras måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt. För delmålet Huddinges 
verksamheter präglas av kvalitet och valfrihet ändras 
måluppfyllelsen till Delvis uppfyllt.  

• För målområdet Naturkommun som tar klimatansvar – ekologisk 
hållbarhet ändras måluppfyllelsen till Ej uppfyllt. För delmålet 
Minska klimatpåverkan ändras måluppfyllelsen till Ej uppfyllt. För 
delmålet Utveckla den cirkulära ekonomin ändras måluppfyllelsen 
till Ej uppfyllt.  

 

Bakgrund 

Vänsterpartiet har en annan syn än den borgerliga minoritetskoalitionen 
på hur Huddinge kommun bör skötas och därmed också hur 



måluppfyllelsen för många av målen och delmålen i årsredovisningen bör 
bedömas. Vi menar att vissa av måluppfyllelsebeskrivningarna inte 
motsvarar det förslag till delmål som finns i årsredovisningen. För att 
årsredovisningen ska vara ett rättvisande dokument för hur Huddinge 
kommun fungerar behöver därför vissa av måluppfyllelserna ändras.  

Vänsterpartiet arbetar för och vill se en politik som verkar för en jämlik, 
jämställd och ekologisk hållbar kommun. 
 
God ekonomi och effektiv verksamhet – ekonomisk hållbarhet 
Målområdet föreslås vara I hög grad uppfyllt. Vi har svårt att se hur detta 
motsvarar att Huddinge kommun har en skattesänkarpolitik som slår mot 
kommunens verksamheter. Det blir inte en mer effektiv ekonomisk 
styrning bara för att man sänker anslagen till verksamheter eller tvingar 
anställda att gå från heltid till deltid genom så kallade hyvlingar. Tvärtom 
riskerar sådana åtgärder att slå mot välfärdens kvalitet i kommunen. 
Verksamheter behöver inte överfinansieras men de behöver få de resurser 
som är nödvändiga för att kunna göra ett bra arbete. Detta gäller allt från 
skola och skolbarnomsorg till äldreomsorg. Denna typ av politik leder 
också till att kommunen inte ses som en lika attraktiv arbetsgivare som 
man skulle kunna göra. Nedskärningspolitiken innebär också att 
kvarvarande personal får en högre arbetsbelastning vilket speglas i 
sjukskrivningstalen. Vänsterpartiet har vid flera tillfällen försökt få 
kommunen att utreda i synnerlighet kvinnors höga sjukskrivningstal.  
 
En kommun där människor trivs och växer – social hållbarhet 
Måluppfyllelsen föreslås vara I mycket hög grad uppfyllt. Delmålen under 
detta målområde speglar inte den uppfattning som Vänsterpartiet har efter 
att ha tagit del av arbetet i berörda nämnder. I delmålet Lyckad skolgång 
och tidiga insatser lägger grunden för framtiden måste man bryta ut de 
relevanta delarna. Vad som är att ha en ”lyckad skolgång” är abstrakt och 
det är bra om Huddinges elever trivs i sina skolor. Samtidigt finns här 
också skrivningen ” […] och tidiga insatser.” Tidiga insatser för att 
exempelvis fånga upp elever med läs- och skrivsvårigheter eller elever 
som till följd av andra omständigheter behöver extra stöd är viktiga och bör 
göras tidigt. Samtidigt finns det stora skillnader mellan skolorna i hur detta 
ska göras möjligt och vilka resurser som finns för att exempelvis identifiera 
elever som behöver extra stöd till följd av NPF-diagnoser. Vi ser också hur 
det socioekonomiska utjämningssystemet i Huddinge är alldeles för lågt 
(3% av GNS:s budget) för att jämna ut skolornas arbetsvillkor och att det 
finns stora skillnader mellan skolorna. Det ska inte spela någon roll vart i 
kommunen man bor eller i vilken skola man går i Huddinge, alla barn ska 
få samma goda utbildning. Huddinge kommun ligger bland de sämsta i 
hela landet när det gäller lärartäthet, det innebär att lärarnas arbete blir 
ganska tungt. De kommunala skolorna får väldigt svårt att jobba utifrån att 
tillgodose varje elevs bästa med en ständig jakt på effektivisering, alldeles 
för stora klasser och ett system där de fristående skolorna får mycket 



bättre förutsättningar beroende på ojämlika elevunderlag och ett 
resurssystem som ger de fristående försprång. 
 
Ett annat delmål under målområdet är Huddinges verksamheter präglas 
av kvalitet och valfrihet. Det är svårt att se hur den nedskärningspolitik 
som den borgerliga minoritetskoalitionen genomför i Huddinge kan leda till 
hög kvalitet eller valfrihet i kommunens verksamheter. Idag kan föräldrar 
inte välja vilken skola deras barns ska gå i eller få sitt förstahandsval trist 
att det är vad kommunen erbjuder. Detta speglas också bland annat, 
menar vi, av att kommunen själva betecknat måluppfyllelsen för Huddinge 
kommun som attraktiv arbetsgivare endast som delvis uppfylld.  
 
För att vara en kommun där människor trivs och växer som det står i 
själva målområdet så menar vi också att det är viktigt att fundera över 
Huddinges roll i arbetet för att social hållbarhet. Det kan inte räknas som 
social hållbarhet att vi har kriminella nätverk, segregation och 
trångboddhet i flera kommundelar. Skjutningar och sprängningar som 
drabbat framför allt Flemingsberg, Visättra, Skogås och Vårby under de 
senaste åren är inget vi kommer till rätta med genom fler 
övervakningskameror, som den borgerliga minoritetskoalitionen tycks tro. I 
själva verket är det endast genom att komma åt brottlighetens orsaker och 
arbeta med fler sociala insatser, mötesplatser för ungdomar och 
meningsfull fritid som vi håller ungdomarna borta från gängkriminalitet och 
grovt meningslöst våld.  
 
Naturkommun som tar klimatansvar – ekologisk hållbarhet 
Huddinge kommun ligger långt efter i arbetet med omställning, gröna 
investeringar och långsiktigt hållbart arbete för miljö och klimat. 
Vänsterpartiet oroas över den brist på insikt som tycks finnas i den 
borgerliga minoritetskoalitionen. När det gäller att utveckla den cirkulära 
ekonomin i kommunen finns exempelvis ett färskt exempel på hur man 
försökt smita undan från uppdraget om att utreda möjligheterna att inrätta 
ett Sportotek/fritidsbank i kommunen så att färre ska behöva köpa fritids- 
och idrottsutrustning själva utan istället kunna låna det från kommunen. 
Detta är en enkel och tydlig åtgärd som ligger inom den kommunala 
kompetensen och som skulle vara enkel att utföra om Huddinge kommun 
ville ta ansvar för att inrätta och driva en sådan verksamhet istället för att 
förlita sig på ideella krafter i civilsamhället.  
 
Det andra delmålet handlar om att minska klimatpåverkan. Det är märkligt 
att en kommun som just nu är inbegripen i ett av de största 
motorvägsprojekten i kommunens historia samtidigt kan anse att man 
delvis uppfyller målet med att minska klimatpåverkan. Tvärförbindelse 
Södertörn kommer att öka koldioxidutsläppen i Huddinge kommun. 
Dessutom inskränker vägen på viktiga natur- och rekreationsområden som 
Flemingsbergsskogen. Den konkurrerar också delvis om platsutrymme 
med den gröna investeringen i Spårväg Syd.   



 
 
 

Nujin Alacabek  Niklas Bougt 
 
 
Olov Hamilton  Sonia Benavente 
 
 
Konrad Hyltén 
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Ärende 11: Budgetjustering – generella statsbidrag 

 
Vänsterpartiet menar att rätt till heltid bör vara norm i Huddinge. Det är 
beklagligt att detta inte prioriterats av den borgerliga minoritetskoalitionen. 
Timanställningar är en osäkerhet både för kommunen som arbetsgivare 
och för de anställda. Inte minst under Coronapandemin har det varit tydligt 
hur viktigt det är att ha en fast anställning.  
 
Det är tråkigt att läsa att Huddinge kommun inte tror sig kunna få del av 
statsbidrag som syftar till att minska antalet timanställningar. Vi menar att 
kommunen planmässigt måste arbeta med att ge fler anställda 
heltidstjänster. 
 
 
 

Nujin Alacabek  Niklas Bougt 
 
 
Olov Hamilton  Sonia Benavente 
 
 
Konrad Hyltén 
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Ärende 12: Miljöprogram för Huddinge kommun 2022–2025 och 
Miljöpolicy 
 
Socialdemokraterna välkomnar det nya miljöprogrammet och vill tacka förvaltningarna och de övriga 
partierna för goda diskussioner. Tillsammans kommer vi att fortsatta arbeta för ett mer hållbart 
Huddinge. Miljöprogrammet har högt satta och tydliga mål. Det är bra, men det räcker inte med att 
överlämna mål till nämnderna och förvaltningarna. Det är inte tillräckligt med ett bra miljöprogram om 
inte alla delar av kommunen gör sitt för att förverkliga målen. Det kräver ett ökat engagemang och 
ansvar bland alla förtroendevalda. Vi måste säkerställa att samtliga nämnder arbetar för att förverkliga 
miljöprogrammet och att det finns tillräckliga resurser ute på förvaltningarna.   
 
Det är också viktigt att kommunens invånare får bra verktyg för att själva kunna analysera sina 
miljöutsläpp och hur de på bästa sätt kan bidra till klimatomställningen. Därför måste kommunen även 
arbeta för att öka medvetandet och kunskapen om miljöfrågor hos kommuninvånare. I Huddinge ska 
den cirkulära ekonomin främjas och en webbaserad miljöutbildning ska tas fram för att öka 
kompetensen bland chefer, anställda och förtroendevalda.  
 
Utöver att kommunen måste arbeta mer intensivt med att sänka fosforhalterna i våra sjöar, minska 
kommunens energianvändning och utsläpp av växthusgaser, hålla nere hushållsavfallet, öka antalet 
fordon med förnyelsebart bränsle i kommunens fordonsflotta samt att skydda vår vackra natur - så har 
Socialdemokraterna sedan länge också påpekat vikten av att bygga i trä.  

 

Det behövs fler laddstolpar och laddstationer och det måste bli mer attraktivt att cykla. Bostäder ska i 
högre grad byggas i kollektivtrafiknära lägen och med hänsyn till livscykelperspektivet. Vi vill se fler 
solpaneler på taken. Det ska vara lätt att göra rätt och vi vill att alla Huddingebor ska ha möjlighet att 
källsortera nära där man bor. Återvinningsstationerna ska vara trygga och belysta.   
 
Klimatomställningen måste ske rättvist. Därför är det bra att den socialdemokratiska regeringen har 
tillfört historiska satsningar på klimatanpassningsmedel som ska komma kommuner till del. Här vill vi 
socialdemokrater se kommunen genomföra breda och träffsäkra klimatanpassningar av områden vi 
vet påverkas mest av klimatförändringarna, såsom översvämningarna i centrala Huddinge. 

 

För Socialdemokraterna 
 

 

 

Sara Heelge Vikmång  
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 12: Antagande av förslag till Miljöprogram för Huddinge 

kommun 2022–2025 och Miljöpolicy 

 

Vänsterpartiet välkomnar det nya miljöprogrammet för 2022–2025 och den nya 
miljöpolicyn. På många sätt tycker vi att de nya skrivningarna är tydligare och mer 
konkreta än i föregående års miljöprogram. Det är viktigt att det i framgår 
miljöprogrammet vilka frågor som ligger inom den kommunala kompetensen och att 
indikatorerna verkligen ger oss den information som vi behöver för att kunna jobba för 
och uppnå ett ekologisk hållbart Huddinge.  
 
Vi välkomnar också att frågan om hållbart byggande lyfts in i miljöprogrammet. 
Byggandet i kommunen bör eftersträva att vara så klimatneutralt som möjligt. Detta 
gäller inte bara materialval utan också uppvärmning och drift när exempelvis ett 
bostadshus väl står klart. Det koldioxidfotavtryck som kommunen avger vid byggande 
ska vara så litet som möjligt och därför måste vi från grunden arbeta med dessa frågor 
och få en byggpolitik som utgår från klimathänsyn. Nya fastigheter bör också förses 
med solceller och kommunen bör ställa krav även på privata byggherrar att bygga 
hållbart. Bostäderna bör byggas klimatsmart, med alternativa material såsom trä och 
där planeringsverktyget där Grönytefaktor, som Vänsterpartiet har motionerat om, 
används för att bidra till och behålla den gröna miljön redan i ett tidigt skede.  
 
 
Vidare menar Vänsterpartiet att hållbart byggande också är något som är viktigt att ta i 
beaktande avseende kommunens byggande av Tvärförbindelse Södertörn. Ett 
motorvägsbygge som kommer öka den tunga trafiken genom Huddinge kommer att 
innebära stora ingrepp på naturen. Bland annat drabbas Flemingsbergsskogen men det 
är också belagt genom mätning av partikelhalter från exempelvis E4:an att det finns 
stora problem med förhöjda partikelhalter av skadliga partiklar kring motorvägar (Halter 
av partiklar (PM10) vid skolor och förskolor intill hårt trafikbelastade vägar i Stockholms 
län, Trafikverket 2014). Utsläppen av koldioxid och partikelhalterna i luften är två av de 
aspekter som gör att en kommun inte kan tala om vikten av hållbart byggande samtidigt 
som man bygger Tvärförbindelse Södertörn.  
 
För att klara en grön omställning bör medborgarna involveras på ett tydligt sätt i 
omställningen genom att få bättre möjligheter till exempelvis sopsortering och 
kompostering. Det finns en tydlig klassaspekt i att alla inte har samma möjligheter att 
bidra till klimatomställningen. Vänsterpartiet har tidigare motionerat om att kommunen 



2 (2) 

bör initiera en klimatkampanj för medborgarna med information om hur de kan bidra till 
arbetet för ett grönare Huddinge.  
 
Att minska köttkonsumtionen i våra verksamheter är ännu en viktigt mål för 
Vänsterpartiet. Därför har vi motionerat om en vegetarisk dag i veckan i kommunens 
verksamheter, en vegetarisk månad i kommunens skolor, att alla skolor får 
tillagningskök för att maten ska kunna lagas från grunden och minska matsvinnet samt 
onödiga transporter undviks. Vi har även motionerat om att kommunen ska införa ett 
Sportotek för att sport-och fritidsartiklar ska kunna återanvändas och lånas, i stället för 
att nytt köps in samt fler barn och unga ska kunna ta del av idrott och fritidsaktiviteter 
som inte har råd att köpa utrustning.  
 
Huddingeborna behöver ställa om sitt resande från privatbilism till kollektivtrafik. För att 
det ska vara möjligt måste turtätheten bli bättre på många håll och pendeltågstrafiken 
måste fungera utan dagliga förseningar och inställda tåg. Detta är en fråga för Region 
Stockholm men Huddinge kommun kan bidra exempelvis genom våra remissvar 
angående trafikomläggningar men också genom att i större utsträckning arbeta med 
positiva incitament för att få folk att resa kollektivt. Det kan exempelvis handla om 
infartsparkeringar längst pendeltågets sträckning men också längst tunnelbanan och 
stora bussknutpunkter. Huddinge måste också bygga ut sin laddinfrastruktur för elbilar.  
 

 
 
Nujin Alacabek  Niklas Bougt 
 
 
Olov Hamilton  Sonia Benavente 
 
 
Konrad Hyltén 
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Yrkande

Ärende 12: Miljöprogram för Huddinge kommun 2022-2025 och Miljöpolicy

Förslag till beslut
Miljöpartiets förslag till kommunfullmäktige

1. Miljöprogram för Huddinge kommun 2022–2025, bilaga 2 till
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 februari 2022,
antas med nedan beskrivna ändringar.

2. Miljöpolicy för Huddinge kommun, bilaga 3 till kommunstyrelsens
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 februari 2022, antas.

Ändringar

1. Förordet på sidan 3, “Långsiktigheten kräver mod idag”, stryks.
2. Målformuleringen på sidan 7 ändras från “...med 25% jämfört med 2019” till “...med

35% jämfört med 2019”.
3. Indikator 6.2.1 på sidan 18 ändras Målvärde indikator 2025 från 7 ton/inv till 5 ton/inv.
4. Nytt delmål under Temaområde 1: Klimat och energi. Delmål: “Kommunen och dess

helägda fastighetsbolag ska skapa förutsättningar för kommunens invånare att
minska de konsumtionsbaserade utsläppen.” Ansvar för delmål: “Alla nämnder, Huge
Bostäder AB och Huddinge Samhällsfastigheter AB.” Indikator: Tas fram senast
2023.

Bakgrund

Inledningsvis vill vi vara tydlig med att vi är väldigt positiv till dokumentet och den utveckling
vi sett på det här området. Det har varit en väldigt lång process vilket har varit till stor fördel.
Den kanske viktigaste följden av en utdragen process har varit att alla delar av kommunen,
inklusive våra bolag, har varit delaktiga. Vår förhoppning är att det här dokumentet nu har en
god förutsättning att påverka på djupet i hela organisationen. Vi är imponerade och
tacksamma för de som drivit det här projektet och vi ser fram emot det fortsatta arbetet att
förverkliga våra mål. Men med det sagt finns det ett par saker vi nu föreslår att vi skärper till,
med anledning av det allvarsamma läget vi befinner oss i.



Så sent som den 4 april släppte IPCC en ny rapport, med över 18 000 vetenskapliga
referenser, som tydligt pekar på att det krävs ett omfattande arbete för att klara det kritiska
1,5-gradersmålet. För att vi ska kunna halvera utsläppen till 2030 och sedan nå netto noll till
2050 krävs att vi är tydliga och modiga i våra målsättningar.

Därför föreslår vi här ett par skärpningar utifrån förslaget som har presenterats. För det
första behöver vi en mer ambitiös målformulering kring de geografiska växthusgasutsläppen.
Den föreslagna minskningen med 25% jämfört med 2019 föreslår vi skärps till 35%. För det
andra behöver vi vara tydliga med att det inte räcker med en minskning av koldioxid per
invånare från 8 ton till 7 ton per invånare, om vi ska hänga med i utvecklingen är det
rimligare att sikta på 5 ton även om det är en stor utmaning.

För det tredje, för att klara av målet om minskade geografiska växthusgasutsläppen behöver
alla våra planer och verksamheter dra åt samma håll. För att tydliggöra detta föreslår vi ett
nytt delmål under temaområde “Klimat och energi”. Målet handlar om att kvantifiera de
konsumtionsbaserade utsläppen och ta ansvar för utvecklingen i kommunen som helhet.

Slutligen föreslår vi en mindre strukturell förändring vi även lyft i andra ärenden av samma
slag. Utifrån kommunens nya arbetssätt bör dokumentet följa den gemensamma strukturen
vi är överens om. Kommunens styrdokument som sträcker sig över tid, mer än ett år, bör
skapas utan förord och bör inte påverkas av vem som sitter som nämndordförande för
tillfället. Det medför risken att i framtiden behöva revidera styrdokumentet utifrån vem som
sitter som nämndordförande.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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Ärende 14: Utvärdering av parkeringsavgifter på gatumark/allmän 

platsmark i de stationsnära lägena i Huddinge C och Stuvsta 

 

Det har gjorts ett försök med parkeringsavgifter på gatumark/allmän platsmark i 
stationsnära lägen i Huddinge centrum och vid Stuvsta station. Försöket föreslås nu 
upphöra. För personer som bor långt från närmaste pendeltågsstation är just 
infartsparkeringar i stationsnära lägen ett viktigt incitament. Det gör att man kan ta bilen 
till stationen och därefter resa kollektivt till sitt arbete.  
 
Istället för infartsparkeringar med parkeringsavgift föreslås tidsbegränsad parkeringstid 
med p-skiva. Risken med ett sådant system är att det gör att parkeringarna i 
stationsnära lägen förlorar sin funktion som infartsparkeringar för folk som ska till jobbet 
och istället fungerar som besöksparkering för den som ska besöka Stuvsta centrum 
eller Huddinge centrum.  
 
Kommunen ska alltid sträva efter ekologiskt hållbara alternativ när det gäller 
transportering och resande och bidra till kollektiva lösningar före ökad bilism. 
 

 
 
Nujin Alacabek  Niklas Bougt 
 
 
Olov Hamilton  Sonia Benavente 
 
 
Konrad Hyltén 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 14: Utvärdering av parkeringsavgifter på gatumark/allmän 
platsmark i de stationsnära lägena i Huddinge C och Stuvsta 
 

För att utveckla ett hållbart samhälle är det viktigt att fler åker kollektivt. Då måste fler av de 
framtida bostäderna byggas i goda kollektivtrafiklägen. Parkeringar är dyra och tar stor plats, 
men de är också nödvändiga för att många människor ska få vardagen att fungera. Vissa 
grupper i samhället har svårare än andra att gå, cykla eller nyttja kollektivtrafiken. Det gäller 
inte minst många äldre som på olika sätt är bilberoende via färdtjänst eller egen bil. Givet 
infartsparkeringarnas viktiga roll för att fler Huddingebor ska kunna åka kollektivt är det av 
stor vikt att trafiksäkerheten kring dessa platser ska hålla en hög nivå. Trafiksäkerheten är 
också avgörande för att fler barn och unga ska kunna cykla och gå till skolan. 

 

I juni 2016 beslutade Stockholms kommun om en ny parkeringsplan som bland annat slog fast 
att parkeringsavgifterna skulle höjas. Även flertalet kommuner runt om i länet har infört 
parkeringsavgifter. Huddinge kommun införde parkeringsavgifter på försök i centrala Stuvsta 
och i centrala Huddinge. I ärendet återrapporteras utvärderingen och försöket avslutas inom 
kort. I underlaget slår förvaltningen fast att det inte går att jämföra varken positiva eller 
negativa effekter av försöket, detta delvis beroende på coronapandemin.  

 

Det är viktigt att det i framtiden finns en trygg och säker parkeringsituation vid våra stationer 
och att det finns bra möjlighet att besöksparkera. Parkeringslösningar ska inte utestänga dem 
som inte har en smarttelefon. Det är troligt att i en kommun med stora avstånd och 
bostadsområden som ligger långt från pendeltåg och tunnelbana kommer bilens betydelse 
även i framtiden vara stor – inte minst med tanke på att det förutspås en positiv utveckling för 
nya drivmedel. När gatuparkeringar avgiftsbeläggs påverkar det våra invånarens möjligheter 
att ta bilen till kollektivtrafiken. För oss var det viktigt att försöket som nu avbröts innebar två 
timmars fri parkering. Det är angeläget att antalet infartsparkeringar ökar i lägen där det finns 
god tillgång på kollektivtrafik, exempelvis Huddinge centrum.  

 

För Socialdemokraterna 
 

 
 
Sara Heelge Vikmång 
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Protokollsanteckning 

 

 

Ärende 15: Inriktningsbeslut ny simhall i Huddinge 

 

Centerpartiet välkomnar att ett beslut äntligen kan tas för en investering i ny simhall. Det kommer 

att säkra skolornas simundervisning, samtidigt som allmänhet och föreningsliv får tillgång till en 

modernare anläggning. Särskilt viktigt är att bra underlag nu finns i detta beslut, till skillnad från 

det som tidigare år har legat till grund för olika påståenden om Huddingehallen. 

 

Som folkvalda måste vi samtidigt se till hela kommunen och vad det är som kommunen erbjuder i 

de olika kommundelarna. Huddinge är en geografiskt stor kommun med tre simhallar. Detta beslut 

borde därför innehålla en tydligare inriktning för de kommunala simanläggningarna i Skogås och i 

Vårby. Centerpartiet kommer att fortsätta att påminna om hela-kommunen-perspektivet tills det 

finns motsvarande inriktningsbeslut för dessa båda simhallar. 

 

Slutligen saknar vi i ärendet en tydlig strategi för hur miljö- och klimatpåverkan ska minimeras i 

detta stora byggprojekt. Ett livscykelperspektiv behövs där alla faser i processen inkluderas, 

analyseras och planeras med hållbarheten i fokus. 

 

 

För Centerpartiet 

 

Christian Ottosson     Karin Adolfsson 

 

Henrik Juhlin      Tomas Selin 
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Ärende 15: Inriktningsbeslut ny simhall i Huddinge kommun 
 

De senaste åren har Huddinge expanderat kraftigt och kommunen står inför en fortsatt 
tillväxt. När Huddinge växer och utvecklas är ytor för idrott och rörelse nödvändiga för att vi 
ska fortsätta vara en socialt hållbar kommun.  

 

Socialdemokraterna välkomnar därför planerna på en ny simhall i Huddinge. En ny simhall är 
befogad både utifrån nämnda befolkningsökning och utifrån Huddingehallens nuvarande 
skick. Vi tror att den föreslagna placeringen är bra sett ur skolidrottens perspektiv såväl som 
närheten till kollektivtrafik, även om vi också hade sett fördelar med en placering i 
Flemingsberg. Därtill anser vi att det – förutom simundervisningen som är den viktigaste 
verksamheten – är positivt att det planeras för tävlingsmöjligheter på fullstora banor.  

 

I det här skedet har vi samtidigt några medskick som vi anser är viktiga.  

 

För det första att det sker en god planering av framtiden för den nuvarande idrottshallen i 
Huddingehallen. Huddingehallens idrottshall är på många sätt ett hjärta för idrotten i 
Huddinge och för många av våra stora och aktiva föreningar. Samtidigt är den också sliten 
och till åren kommen, så om den ska ersättas av en ny hall behöver vi ta möjligheten att 
skapa en modern och funktionell anläggning. En anläggning som ger våra föreningar än 
bättre förutsättningar att bedriva sin verksamhet och som ger god möjlighet att ta emot 
gästande lag och publik. 

 

För det andra är Huddinge en till både invånarantal och yta mycket stor kommun. 
Huddingehallen kommer därför inte att vara alla kommuninvånares simhall, särskilt inte om 

man bor i den östra eller västra kommundelen. Där har vi två simhallar som också är slitna 
och ålderstigna. Med ambitionen att hela Huddinge ska leva är det viktigt att vi även 
planerar för de här simhallarnas framtid och för att Huddingebor i dessa områden ska ha en 
bra simhall att gå till. 

 

För det tredje kommer Huddingehallen inte bara att vara en sim- och idrottshall utan också 
en arbetsplats för många. Nuvarande hall har inte minst på senare år haft flera problem ur 
arbetsmiljöperspektiv. När vi nu planerar för att bygga en ny och modern hall är det därför 



viktigt att den utformas på ett sätt som gör den trygg och bra att vistas både för de som ska 

simma och idrotta men också för de som kommer att ha den som sin arbetsplats.  

 

För Socialdemokraterna 

 

 

 

Sara Heelge Vikmång 
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Ärende 15: Inriktningsbeslut ny simhall i Huddinge kommun 

 
Huddinge kommun behöver verkligen en ny simhall. Det är viktigt inte minst med tanke 
på att Huddingehallen idag har ett upprustningsbehov som är så pass stort att man från 
förvaltningens sida bedömt att det är mer lönsamt att bygga en ny hall än att renovera 
den befintliga.  
 
Vi tycker att bedömningen av bassängbehovet är bra och rimlig och att det är viktigt att 
en ny hall har plats för såväl rehabiliteringsbassäng som för motionsbassäng, likväl som 
för simundervisning för skolbarn. Det är också bra med en bassäng som kan användas 
för tävling och för barn- och familjebassäng med höj- och sänkbart golv för anpassning 
efter olika behov och aktiviteter.  
 
En avgörande faktor för att en ny simhall ska vara attraktiv för Huddingeborna är också 
att den drivs i kommunal regi. Detta eftersom externa aktörer tenderar att ha betydligt 
högre inträdespriser och priser för klippkort/årskort. En simhall är en folkhälsofrämjande 
insats och därför bör priserna hållas låga. Vi menar att det är bra att Huddinge 
Samhällsfastigheter AB ombesörjer byggnationen och att det därför vore rimligt att 
hallen också efter färdigställande förblir i kommunal regi. 
 
Eftersom Huddingehallen har en del kulturell utsmyckning, hoppas vi att dessa följer 
med till den nya hallen.  
 
Avslutningsvis tycker också att det är viktigt att man ser över en utveckling av 
simhallarna i Vårby gård och Skogås för att inte all fokus ska utgå ifrån centrala 
Huddinge vid utveckling av kommunen. Vänsterpartiet har tidigare lyft att vi gärna hade 
sett en placering av simhallen i Flemingsberg. 
 
 
Nujin Alacabek  Niklas Bougt 
 
 
Olov Hamilton  Sonia Benavente 
 
 
Konrad Hyltén 
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Protokollsanteckning

Ärende 16: Utvecklingsplan för Flemmingsberg, beslut om godkännande

Miljöpartiet lämnade in ett omfattande yttrande under samrådet och uppskattar att delar av
våra åsikter har omhändertagits.

Vi är dock besvikna att våra synpunkter om miljökonsekvensbeskrivningen inte tagits om
hand. Hela bakgrunden till att en utvecklingsplan görs är att i ett så omfattande
utbyggnadsprojekt går det inte att lösa olika frågor i varje detaljplan separat, en
övergripande planering krävs. Det gäller självklart även miljöaspekterna där det är viktigt att
se till att helheten fungerar så att de första etapperna som byggs inte senare visar sig ha låst
fast och omöjliggör de lösningar som krävs för att klara miljökraven. Det här skulle i värsta
fall kunna helt stoppa senare delar av utbyggnaden eller i vart fall lägga kraftiga
begränsningar och orsaka fördyringar.

Vi noterar även att i samrådsredogörelsen pekas Tvärförbindelse Södertörn ut som en
förutsättning för projektet. Det ställer vi oss absolut inte bakom, utan ser tvärtom att
Flemingsberg har alla möjligheter att bli en modern regional stadskärna som bygger på god
tillgång till kollektivtrafik och inte 1900-talets bilinfrastruktur. Flemingsbergs utveckling sker
trots, inte tack vare, planerna på Tvärförbindelse Södertörn

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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Ärende 16: Utvecklingsplan för Flemingsberg, beslut om 
godkännande 
 

Det pågår just nu en enastående utveckling i Flemingsberg. De satsningar som görs av näringsliv, 
akademier och offentliga aktörer för att skapa nya arbetsplatser och verksamheter i området är av 
största vikt för hela Stockholmsregionen och de investeringar som planeras i förbättrade 
kommunikationer kommer att bidra till att ytterligare befästa området som en regional kraftstation för 
hela Mälardalsregionen.  
 
I utvecklingsplanen för Flemingsberg hanteras en mängd viktiga frågor för den framtida utvecklingen. 
Inte minst välkomnar vi kristdemokrater det genomtänkta arbetet för att hantera dagvatten och 
problem med skyfall, frågor som alltför ofta hamnat i bakgrunden men med Flemingsbergsdalens 
geografiska läge och planerade bebyggelse är av största vikt att lösa på ett framtidssäkert sätt. 
 
I all bostadsplanering i Huddinge kommun just nu är det viktigt att framhålla det stora behovet av fler 
småhus. I Flemingsberg välkomnar vi att det byggs högt och tätt i de allra mest centrala lägena runt 
stationen och campusområdet, men vi ser även behov av att komplettera med fler småhus i områden 
som inte är lika stationsnära, till exempel i Björnkulla. 
 
En viktig förutsättning för att göra Flemingsberg till en tillgänglig och attraktiv plats för 
kontorsetableringar och näringslivssatsningar är tillgången till god kollektivtrafik. Flemingsbergs 
station med tät pendel-, regional- och fjärrtågstrafik är grunden i utvecklingen och satsningen på 
Spårväg syd bidra till att ytterligare stärka stadsdelens utvecklingspotential. I texten framhålls såväl 
behovet av att i framtiden förlänga Spårväg syd norrut mot centrala Huddinge och söderut mot 
Tullinge. Därför är det något överraskande att stamnätet för buss – rimligen första steget för framtida 
spårvägsutbyggnad – stannar vid Huddingevägen. Vi kristdemokrater tror att det vore klokt att 
förlänga buss 705 från Solgård till Flemingsberg men framför allt ser vi att stamnätet för buss bör 
förbinda Flemingsbergs resecentrum med Riksten i Botkyrka kommun via Björnkulla och att 
planeringen av väginfrastruktur genom den nya stadskärnan i Flemingsberg ger möjlighet till 
busstrafik med hög kapacitet och god framkomlighet som eventuellt i framtiden kan omvandlas till 
spårväg. 
 
Trafikförvaltningen har i svaret på flera remisser från Huddinge kommun påtalat behovet av en ny 
bussdepå för att klara de framtida behoven. En placering som skulle vara lämplig ur flera aspekter 
vore längs Tvärförbindelse Södertörn vid Katrinebergsvägen norr om Grantorp, där en bussdepå 
också skulle kunna fungera som ett bullerskydd mot vägtrafiken för bostadsbebyggelsen innanför. 
 
Huddinge den 25 april 2022 
 
 
Karl Henriksson     



 
 

Huddinge kommun 

Kommunfullmäktige 

2022-04-25 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 16: Utvecklingsplan för Flemingsberg, beslut om godkännande 
 

Utvecklingsplanen är ett viktigt verktyg för kommunen i planeringen av Flemingsberg. Vi vill 
understryka att utvecklingsplanen också ska bidra till att Flemingsberg blir en trygg och jämlik 
del av kommunen. Kommunen måste fortsätta ha en god dialog med betydelsefulla aktörer i 
området så att utvecklingsplanen kan bli verklighet. Det handlar både om Botkyrka kommun, 
Region Stockholm, och inte minst om att fånga upp invånares, föreningarnas och företagarnas 
kunskaper om- och erfarenheter av Flemingsberg. Utvecklingen av Flemingsbergsdalen och 
stadscentrum förutsätter en fortsatt god dialog kring hur kontorsarbetsplatser kan utvecklas i 
området. Det är bara med gemensamma krafter som Flemingsberg kan utvecklas på bästa 
sätt. Här vill vi särskilt lyfta behovet av att överdäcka Huddingevägen – väg 226 och att alla 
parter bidrar till att detta kan bli verklighet. 
 
Det går i dag flera barriärer genom Flemingsberg; mellan bostadsområden och akademier, 
mellan Flemingsbergsdalen och centrum och mellan Visättra och Grantorp. I utvecklingen av 
framtidens Flemingsberg är det viktigt att dessa barriärer byggs bort. På så sätt går det att 
skapa en tydligare vi-känsla, vilket kan bidra både till att fler känner trygghet och tillhörighet 
men också att Flemingsberg utvecklas på bästa sätt.  
 
Vi ska vända på varenda sten för att bryta segregationen och bekämpa brotten. För att 
tryggheten ska gälla alla. Men många invånare i Flemingsberg känner sig inte trygga när de 
går ut på kvällen. Det kan handla om brist på eller trasig belysning, att bilar kör för fort i 
området, att utryckningsfordon inte kan ta sig fram på grund av att bilar står parkerade där de 
inte ska, att man inte upplever sitt område som snyggt och trivsamt eller att man är orolig 
över att man inte ska få en förskoleplats för sitt barn i närområdet.  
 
Flemingsberg står inför en spännande utveckling och de senaste åren har flera nya 
arbetsplatser och bostäder färdigställts. Men fler bostäder behövs och det är viktigt att det 
byggs bostäder i olika storlekar och med olika upplåtelseformer. Det är också viktigt att 
bostadsbyggandet sker i rätt ordning, att skolan och förskolorna ligger i nära anslutning till 
bostäderna.  
 
Bostadsbristen måste bekämpas genom att det byggs fler hyresrätter och studentbostäder 
med rimliga hyror. Alla måste få möjlighet till en bostad, oavsett storlek på den egna eller 
föräldrarnas plånbok. Flemingsberg ska som bostadsområde attrahera många olika grupper av 
människor. I dag vet vi att trångboddheten i vissa delar av Flemingsberg är stor och i vissa fall 



bor stora familjer i små lägenheter. Samtidigt har många unga inte råd att flytta hemifrån. En 
viktig utgångspunkt i utvecklingsplanen ska därför vara att det ska byggas fler hyresrätter med 
rimliga hyror som många har råd att efterfråga och bo i. 
 
Det finns potential att utveckla tusentals nya arbetstillfällen i Flemingsberg. Det kommer att 
bidra till att utjämna skillnaderna mellan norra och södra länshalvan avseende arbetstillfällen. 
Tillsammans med de rättsvårdande myndigheter som redan finns i Flemingsberg, 
universiteten, högskolorna och inte minst Karolinska universitetssjukhuset kommer en 
spännande innovativ och dynamisk plats att utvecklas ännu mer. 
 
Det finns i dag många aktiva och verksamma föreningar i Flemingsberg som bidrar till att sätta 
guldkant på vardagen för många Flemingsbergsbor. I Flemingsberg finns allt ifrån 
idrottsföreningar som ger barn och unga möjlighet att pröva på en ny sport till 
kulturföreningar, pensionärsföreningar och föreningar som hjälper nyanlända in i samhället. 
Dessa föreningar ska ha goda möjligheter att fortsätta bedriva sin verksamhet. Det är också 
viktigt att det läggs en bra grund för nya föreningar att bildas och etableras. En viktig del i 
detta är att garantera att det finns användbara och tillgängliga lokaler. Kommunen bör ha 
höga men realistiska ambitioner för hur föreningslivet kan utvecklas. Det gäller inte minst 
kulturlivet.  
 
Utöver detta välkomnar vi också målsättningen att Flemingsbergsdalen ska vara en urban och 
grönskande stadsdel där det är lätt att leva utan bil. Vår förhoppning är att 
Flemingsbergsdalen kan bli en förebild och ett flaggskepp i byggandet av det hållbara 
samhället med hjälp av innovativa lösningar. Det är viktigt för klimatet men också för våra 
barns trygghet.  
 

För Socialdemokraterna 
 

 
 
Sara Heelge Vikmång  
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Vänsterpartiet är positiva till utvecklingen av Flemingsberg. Att bygga ihop Flemingsberg 
och Visättra till en mer enhetlig kommundel genom förtätning av framförallt 
Flemingsbergsdalen tror vi är viktigt för Huddinge kommuns framtid. I Flemingsberg vill 
man bygga såväl nya arbetsplatser som bostäder. Vi menar dock att det är viktigt att 
man tar ett helhetsgrepp kring kommundelen genom att också se till att utbyggd 
kommunal service, förskolor och skolor byggs i samma takt som förtätningen sker, men 
också att vi bygger bort den segregation som finns i området för ett mer jämlikt 
Huddinge.  
 
Bostadsbyggandet i Flemingsberg ska präglas av hyresrätter med rimliga hyror. 
Vänsterpartiet har tidigare föreslagit försök med så kallade Kombo-hus. Vi vill sänka 
byggkostnaderna för att sänka hyrorna för nybyggda hyresrätter och därmed sänka 
tröskeln in på bostadsmarknaden. Vi vill också att det ska finnas bostäder i flera olika 
storlekar för att tilltala fler. Det ska vara enkelt att hitta en ny bostad när familjen växer. 
Det ska också vara enkelt att flytta till något mindre när barnen flyttat hemifrån eller få 
en etta som student när man behöver sin första egna bostad. Det är också viktigt med 
ordentliga skyfall- och dagvattenutredningar för området för att undvika översvämningar 
när det ska förtätas. Bostäderna bör i så stor utsträckning som möjligt byggas 
klimatsmart och planeringsverktyget med Grönytefaktor bör användas vid planering av 
nybyggnationen.  
 
I takt med att nya bostadsområden växer fram behöver även kollektivtrafiken byggas ut. 
Det behövs fler nya busslinjer och det behövs planering för att ta emot resenärerna som 
kommer med Spårväg Syd. Det måste vara enkelt och smidigt att ta sig runt mellan 
bostadsområdena i kommundelen och också från Flemingsberg till andra kommundelar. 
Eftersom byggnation kommer att sträcka sig över en väldigt lång tid, är det viktigt att det 
finns tydlig information och bra lösningar för gång-och cykeltrafikanter och andra 
resande till och från området under hela den tiden som det byggs.  
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Ärende 17: Utredning om förutsättningar för utegym, hinderbanor och 
BMX 

 

De senaste åren har Huddinge expanderat kraftigt och kommunen står inför en fortsatt 
tillväxt. När Huddinge växer och utvecklas är ytor för idrott och rörelse nödvändiga för att vi 
ska fortsätta vara en socialt hållbar kommun.  

 

Socialdemokraterna välkomnar därför att det genom den här utredningen har tagits ett 
samlat grepp kring förutsättningar för utegym, hinderbanor och BMX. Vi delar också 
utredningens uppfattning att det finns en jämförelsevis god tillgång till utegym i Huddinge. 
Vid planering av fler utegym instämmer vi därför i att de med fördel bör utformas på ett 
sådant sätt att de blir tillgängliga för grupper som nuvarande utegym i första hand inte är 
riktade till, däribland äldre och personer med funktionsvariationer. Det är också viktigt att 
nya utegym planeras i kommundelar och områden där tillgången idag är mer begränsad. 
 
Vi delar även utredningens uppfattning gällande hinderbanor i avseendet att det är en 
tämligen specifik träningsform och att upprustning av den nuvarande banan i dagsläget 
framstår som mer prioriterat än att bygga fler.  
 
Gällande BMX vet vi att det sedan länge, förutom verksamheten i Visättra, finns ett stort 
engagemang för detta i den östra kommundelen och ett starkt önskemål om att ersätta den 
tidigare anläggningen i Skogås. Socialdemokraterna vill förbättra förutsättningarna för ett 
starkt idrotts- och föreningsliv i hela kommunen och vi ser det som prioriterat att de medel 
som är avsatta nu används för att återskapa goda möjligheter för BMX-verksamhet i östra 
Huddinge. 
 

För Socialdemokraterna 
 

 
 
Sara Heelge Vikmång 
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Ärende 17: Utredning om förutsättningar för utegym, hinderbanor och 

BMX 

 
Det skulle behövas ett helhetsgrepp kring Huddinges arbete för att uppmuntra 
spontanidrott. Arbetet med denna utredning skulle kunna användas som inledningen på 
att Huddinge kommun tar ett sådant helhetsgrepp.  
 
Spontanidrotten är viktig för folkhälsan. Tröskeln till organiserat idrottsutövande är högre 
än till spontanidrott. Det handlar framförallt om deltagaravgifter men också om att fasta 
träningstider inte passar alla. Trots det måste man kunna motionera på tider och platser 
som passar en själv.  
 
Beträffande utegym menar vi att det är viktigt att anpassningar görs för att dessa ska 
vara attraktiva för personer över 65 år. Det är också viktigt att de är anpassade för 
personer med funktionshinder.  
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Ärende 18: Beslut om visselblåsarorganisation 

 
En visselblåsarfunktion är bra och viktigt. Att Huddinge kommun nu inför en sådan och 
att det finns en lagstiftning på plats är välkommet. Medarbetare som upptäcker 
felaktigheter måste kunna ingripa och agera mot dessa utan risk för repressalier.  
 
Från Vänsterpartiets sida vill vi påminna om att många som kan upptäcka felaktigheter 
och brister i kommunens verksamheter eller av kommunen upphandlade verksamheter 
inte är tjänstemän. Det kan handla om undersköterskor på äldreboende eller om lärare i 
skolan. Här finns ett antal privata aktörer och de blir allt fler eftersom Huddinge 
kommuns borgerliga minoritetskoalition har som mål att minst 50 procent av all 
nyetablering av verksamheter ska ske i privat regi. Det är viktigt att även de anställda 
hos de privata utförarna omfattas av visselblåsarfunktionen. 
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